

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်း၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H. E. Mr. Deng Xijun အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နယ်စပ်ဒေသနှင့် ပြည်တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တရုတ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Deng Xijun အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တရုတ်နိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H. E. Mr. Deng Xijun အား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ □



ဂါဇာကမ်းခြေအသေမှ ကလေးများအတွက် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံက အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်းကျော် လှူဒါန်း

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃



တာဝန်သိခရီးသွားဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေး

ဆောင်းပါး စာ ၁၆

နွေအတွက် ရေမခက်စေရေး

နွေရာသီနေ့အပူချိန်များ မြင့်သည့်ထက်မြင့်လာသည်နှင့်အမျှ သောက်ရေသုံးရေအတွက် အခက်အခဲတွေ့ရသည့်နေရာများတွင် ရေလျှော့ခြင်းကြောင့်သောက်ရေများကို ပို၍တွေ့လာရသည်။ ရေရှားပါးသည့် နေရာဒေသများဟုဆိုလျှင် အများအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းရှိ မိုးနည်းရပ်ဝန်းဒေသကြီးကို မြင်ယောင်လေ့ရှိသော်လည်း ယခုအခါ နွေရာသီရောက်တိုင်း ရေအခက်အခဲ တွေ့ကြရသည့် ဒေသများတွင် ရှမ်းကုန်းပြင်မြင့်ဒေသ၊ ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသနှင့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသများကဲ့သို့သော ဒေသများမှ မြို့ရွာရပ်ကွက်များ ပါဝင်လျက်ရှိသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ သာမန်အားဖြင့် ရေအရင်းအမြစ် ပေါများသည့်ဟုဆိုသည့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် သောက်သုံးရေသည် နေရာတိုင်း၊ အချိန်တိုင်း ပေါများစွာရှိနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ ရာသီအလိုက် ရှားပါးပြတ်လပ်လေ့ရှိရာ ရေချိုအရင်းအမြစ်များ မပျက်မစီးအောင် ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ကောင်းမွန်ပြည့်စုံသည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို ကျင့်သုံးရန် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးရွာများ၌ နွေရာသီရေရှားပါးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့နိုင်ရန် သစ်ပင်ပေါ်မှ ကျေးလက်ပွဲပြီးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက အသိပေးထားရာ ခေတ်မီဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများကို အသုံးပြု၍ လျင်လျင်မြန်မြန် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။ ရေအကျပ်အတည်းသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အရေးကြီးဆုံးစိန်ခေါ်မှုများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး ကုလသမဂ္ဂ၏အဆိုအရ လူဦးရေနှစ်တစ်လီယံကျော်သည် ဘေးကင်းသည့် သောက်သုံးရေမရှိကြသည့်အပြင် လေးတစ်လီယံကျော်သည်လည်း တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး တစ်လတာ ရေရှားပါးမှု ခံစားနေကြရသည်ဟု ဆိုသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် နှစ်စဉ် လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၄ သန်းသည် မသန့်ရှင်းသည့်ရေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သည့်ရောဂါများနှင့် မိလ္လာမနီရိုင်ဗီယပ်များကြောင့် သေဆုံးနေကြပြီး လူဦးရေ ၇၄ သန်းမှာလည်း တဖြည်းဖြည်း သက်တမ်းတိုတောင်းလာကြသည်ဟု ဆိုသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပြည်သူ့လူထုရေရရှိရေးနှင့် ရေအရင်းအမြစ် ထိန်းသိမ်းရေးတို့အတွက် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ရေရှားပါးသည့် ဒေသများတွင် သောက်သုံးရေအတွက် စီမံခန့်ခွဲရေးကို သွယ်တန်းပေးခြင်း၊ အစိတ်တွင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်း၊ ဆည်တာတစ်များ ဆောက်လုပ်ထိန်းသိမ်းပေးခြင်း၊ မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးခြင်း၊ မြေအောက်ရေထိန်းတစ်များ ဆောက်လုပ်ပေးခြင်း စသည့်ရေရရှိရေး နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး ရေချိုသုံးစွဲမှု၏ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းကို စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍက သုံးစွဲနေခြင်းဖြစ်ရာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ ရေလျှော့တစ် ၂၄၆ ခု၊ ရေလွှဲဆည် ၁၄၄ ခု၊ ရေကန် ၇၂ ခု၊ ရေတံခါး ၁၉၉ ခုနှင့် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်း ၂၁၉ ခုတို့ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံးရေပေးဝေလျက်ရှိသည့်အပြင် အချို့ရေလျှော့တစ်များတွင် ရေအားလျှပ်စစ်ကိုပါ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိပါသည်။ ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ သံလွင် အစိတ်မြစ်ကြီးလေးစင်းနှင့် မြစ်ချောင်းများမှ မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း စုစုပေါင်း ၃၉၀ ဖြင့် စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာ ၈၇၀၀၀၀ ခန့်ကို စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေလျက်ရှိပြီး မြေအောက်ရေတွင်းတူးဖော်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေသည့်လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၄၉၈၉ ခုမှ စိုက်ပျိုးဧက ၉၃၀၀၀၀ ခန့်ကို ရေပေးဝေလျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုမှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သက်ရောက်မှုများနှင့် ရေအခက်အခဲများသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာပြဿနာဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း အနာဂတ်ကာလတစ်လျှောက် ရင်ဆိုင်သွားကြရတော့မည့် စိန်ခေါ်မှုကြီးတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ရေဝေရေလဲဒေသများတွင် သစ်တောများ ကောင်းမွန်စွာပြန်လည်ပေါက်ရောက်လာအောင် ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းခြင်းကြောင့် ဒေသပြန်လည်စီမံခန့်ခွဲမှုစီမံကိန်း ဖွဲ့ပြည်လာပြီး ယခင်ခန့်ခြောက်သွားခဲ့သည့် သဘာဝရေထွက်များမှ ပြန်လည်ရေထွက်လာသည့် သဘာဝများရှိရာ သစ်ပင်သစ်တောများ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းရေး၊ ရေသုံးစွဲမှုများတွင် ရေကို လိုအပ်သလောက်သာရယူ၍ ထိထိရောက်ရောက်သုံးစွဲရေး၊ ရှိပြီးဖြစ်သော ရေရရှိရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ မပျက်မစီးအောင် ဝိုင်းဝန်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ ရေအရင်းအမြစ်များနှင့် မြစ်ချောင်းများ မပျက်စီးအောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးတို့ကို လူတိုင်းက အသိတရားဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်အကြောင်း။ ။

အစိုးရဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ (ပဉ္စမနေ့) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပသော ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အစိုးရဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲကို ယနေ့ (ပဉ္စမနေ့) တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာပြေဌာန ၆၇ ဌာနတို့တွင် စာပြေစာရင်းသွင်း ၁၂၀၆၀ ပါး/ဦးအနက် ၉၅၇၄ ပါး/ဦး ဖြေဆိုကြသဖြင့် ၇၈ ဒသမ ၇၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အများအားဖြင့် သာယာမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ် တိုးလာနိုင်ပါသည်။ မိုး/စလ

မွန်တိုးတက်ရေးပါတီကို နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ကြေညာချက်အမှတ် (၁ / ၂၀၂၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၈ ရက်

(၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်)

မွန်တိုးတက်ရေးပါတီကို နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုခြင်း

ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ ရာဇဓိရာဇ်လမ်း၊ ရတနာဒီပရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၉) တွင် ပါတီရုံးချုပ် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော မွန်တိုးတက်ရေးပါတီ ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ နှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

မွန်တိုးတက်ရေးပါတီ ၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်မှာ (၄၈) ဖြစ်ပါသည်။

(ပုံ) တိုကို

ဥက္ကဋ္ဌ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၏ နှိုးဆော်ချက်

၁။ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၆ ရက်နေ့မှ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၈ ရက်နေ့သည် နှစ်ဟောင်းမှ နှစ်သစ်သို့ ကူးပြောင်းသည့် မဟာသင်္ကြန်အခါတော် ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ဤအခါသမယတွင် မြန်မာလူမျိုးတို့သည် သက်ကြီးဝကြီးများအား ပူဇော်သက္ကာယပြုခြင်း၊ ရှင်ပြုရဟန်းခံအလှူမင်္ဂလာများ ကျင်းပခြင်းနှင့် တိရစ္ဆာန်များ ဘေးမဲ့လွတ်ခြင်းစသော မင်္ဂလာအမှုတို့ကို ပြုပြင်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ထိုအပြင် နှစ်ဟောင်းတွင် ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးတို့၌ အညစ်အကြေးများရှိခဲ့ပါက ဆေးကြောသန့်စင်သည့်အနေဖြင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ကြည့်လင်သန့်ရှင်း မွေးဖွားသည့် နံ့သာရည်များကို သပြေခက်ဖြင့် ပက်ဖျန်းကြသည့် ဓလေ့အစဉ်အလာလည်း ရှိပါသည်။

၄။ သို့သော် လူငယ်တို့သာသာ အပျော်လွန်ရာမှ ကြမ်းတမ်းစွာ ရေကစားခြင်းဖြင့် တစ်ဖက်သားကို အနာတရဖြစ်စေခြင်း၊ တစ်ဖက်သား မခံမရပ်နိုင်သည့်အထိ နောက်ပြောင်မိခြင်း၊ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်း၊ ယာဉ်အန္တရာယ်ကျရောက်ခြင်း စသည့် အမင်္ဂလာများလည်း သက်ရောက်တတ်ပါသည်။

၅။ ထို့ကြောင့် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို အောက်ပါရည်ရွယ်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသွားရန် ဖြစ်ပါသည်-

- (က) မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို မြန်မာ့ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာနှင့်အညီ ရိုးရာမပျက်ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန်၊
- (ခ) ပြည်သူများ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ရှင်လန်းချမ်းမြေ့စွာဖြင့် ရေသာသနာပွဲတော်တွင် ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန်၊
- (ဂ) ပြည်သူများသည် မိမိတို့ပင်ပန်းနွမ်းနယ်သမျှကို အတားပြတ်ဖျန်း လန်းဆန်းစေခြင်းဖြင့် နှစ်သစ်တွင် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို စွမ်းအားပြည့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေရန်၊
- (ဃ) မြန်မာမှု၊ မြန်မာ့ဗာနာ၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနှစ်သာရများ၊ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တတ်ကြစေရန်။

၆။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်၏ မွန်မြတ်သောရည်ရွယ်ချက်များကို ထိန်းသိမ်းသောအားဖြင့် အောက်ပါတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့စရိုက်နှင့် ဖီလာဆန်ကျင်ပြီး မြန်မာလူမျိုးများ၏ အမြင်တွင် မတင့်တယ်သည့် နေထိုင်မှု၊ ပြုမူမှုများ ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်၊
- (ခ) ဘာသာတရား၏ အဆုံးအမနှင့် မလျော်ညီသည့် ရုန့်ရှင်းကြမ်းတမ်းစွာ ပြောဆိုမှုများ ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်၊
- (ဂ) သူတစ်ပါးအား ဒဏ်ရာအနာတရဖြစ်စေပြီး အန္တရာယ်ဖြစ်စေမည့် ကြမ်းတမ်းသည့် ရေကစားမှု၊ ထိပါးနှောင့်ယှက်မှုများ ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်၊
- (ဃ) သူတစ်ပါး သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာပျက်ပြားထိခိုက်စေရန် တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ ဖြစ်စေ ပြောဆိုခြင်း၊ သံချပ်ထိုးခြင်း၊ သီဆိုခြင်း၊ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့်အပြုအမူများ ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်၊
- (င) မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကို ထိန်းသိမ်းမြတ်နိုးတတ်သော အများပြည်သူတို့၏ အမြင်အာရုံတွင် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေတတ်သည့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုလွန် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုမျိုး ဝတ်ဆင်ခြင်းမှ ဆင်ခြင်ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်၊
- (စ) မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် ချစ်ခင်၍ ယှဉ်ရွှင်ကြလှသူများဖြစ်သည့်အညီ အခြားနိုင်ငံသားများက မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာ မဟာသင်္ကြန်ကို လေးစားတန်ဖိုးထားမှု လျော့ပါးစေသော စရိုက်လက္ခဏာများ၊ အပြောအဆို၊ အဝတ်အစား၊ အစားအစာ၊ အကအခုန်များကို အလွန်အမင်း လိုက်စားပြုမူခြင်း၊ အရက်သေစာကို သိက္ခာကျလောက်အောင် သောက်စားမှုလဲခြင်းများ ဆင်ခြင်ရှောင်ကြဉ်ကြပါရန်။

□ ရှေ့ဖူးမှ

နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နယ်စပ်ဒေသနှင့် ပြည်တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည် အခြေအနေများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုများနှင့် အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုများ ပပျောက်စေရေး နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မှတ်တမ်းတင်စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်တို့သည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ မှတ်တမ်းတင် စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H. E. Mr. Deng Xijun အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။



မှတ်တမ်းတင် စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H. E. Mr. Deng Xijun အဖွဲ့နှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ယခုနှစ်မတ်လအတွင်း ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကျပ်သန်း ၅၆၀၀ ကျော်ဝင်ရောက်

ပဲခူး ဧပြီ ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ယခုနှစ် မတ်လအတွင်း ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကျပ်သန်း ၅၆၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင် ဟံသာအစည်းအဝေးခန်းမ၌ မတ် ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်သည့် တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄) မှ သိရသည်။ အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေ ဝင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နေရာဒေသကျယ်ဝန်းခြင်း၊ လုပ်သားပေါကြွယ်ဝခြင်း၊ တည်ရှိပြီး စက်ရုံအလုပ်ရုံများ၌ အလုပ်ရင်အလုပ်သမား ပြသသော မရှိခြင်းနှင့်အတူ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်မှုများ စသည် အခြေခံကောင်းများ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်၍ ပြည်တွင်း

ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများ လာရောက်ဆက်သွယ် ပြောကြားထားမှုများရှိကြောင်း၊ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် လုပ်ငန်းရပ်များ အားလုံးအတွက် လုပ်ငန်းများ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အဘက်ဘက်မှ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသလို တည်ရှိပြီး လုပ်ငန်းများ ထပ်မံတိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်လာကြကြောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးထွက်ကုန်များကို အခြေခံပြီး ပေါင်းဆန်ထုတ်လုပ်သည့် ဆန်စက်ကြီးများ၊ ဆီစက်ကြီးများ၊ သား/ငါး အအေးခန်းစက်ရုံများ၊ ဆိုလာစက်ရုံများ၊ မြေဩဇာစက်ရုံကြီးများ စသည်တို့ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ရေး ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများ ဝင်ရောက်လာခြင်းနှင့် အတူ

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအတွက်လည်း တိုင်းပြည်ဝင်ငွေ ပိုမိုတိုးတက်ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်၍ တက်ရောက်လာသည့် ကော်မတီဝင်များအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအကျိုး၊ နိုင်ငံကောင်းကျိုးရှေ့၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်စေရေး ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ) ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အတွင်း ရေးမှူးက ရာခိုင်နှုန်းပြည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် Ayar Yoma Agriculture and Trading Co., Ltd. မှ အဆင့်မြင့်ဆန်အမျိုးမျိုး ကြိုတင်ခွဲထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းအသစ် လျှောက်ထား လာမှုနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု



များ ဝင်ရောက်လာမှုနှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ထပ်မံဝင်ရောက်လာမည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများကို ရင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက ဒေသတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး အခွင့်အလမ်း ကောင်းများနှင့် လျင်မြန်လွယ်ကူ

စွာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကဏ္ဍအလိုက် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရင်းလင်းတင်ပြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည့် များ ဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ယခုနှစ် မတ်လအတွင်း ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကျပ် ၅၆၅၄ ဒသမ ဂုဏ်သန်း ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း စုစုပေါင်း ၁၁၅၃၇ ဦး ဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် မြဝတီစာပေတိုက်မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် တေဇရပ်စုံစာစောင်နှင့် မိုးသောက်ပန်းကုန်ပစ္စည်းအား Amuze Webtoon Application တွင်ထည့်သွင်းခြင်းတို့ကို Digital နည်းပညာအသုံးပြု၍ ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့မုန့်လွှဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် တောင်ညိုမြို့ရှိ အမှတ်(၂) တပ်မတော်ရပ်ခြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပြီး ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

လှိုက်လှဲနှေးထွေးစွာကြိုဆို
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အခမ်းအနားကျင်းပပြုလုပ်မည့် အမှတ်(၂) တပ်မတော်ရပ်ခြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်မင်းထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြဝတီရပ်ခြင်သံကြားမှဝန်ထမ်းများ၊ တာဝန်ရှိသူများက လှိုက်လှဲနှေးထွေးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

Clip ကို ကြည့်ရှုကြသည်။
ထို့နောက် မြဝတီရပ်ခြင်သံကြားမှ ဝန်ထမ်းများက “အောင်လှိုင်လွှဲချီကကပြည်” ဝေးသီချင်းဖြင့် သီဆိုကပြပေးခြင်းတင်ဆက်ကြပြီး (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး နှစ်ပတ်လည်နေ့ မှတ်တမ်းဗီဒီယိုကို ပြသသည်။

ကောင်စီဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အငြိမ်းစားတပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းဗီဒီယိုကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံငိုတအစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာသပညာရှင်များ အစည်းအရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်၊ ကျောင်းများမှ နိုင်ငံတော်အဆင့် ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသည့် အရာရှိ စစ်သည်၊ အစားခန့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ကျိပ်ပမ်းထမ်းရွက်ခဲ့ကြသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအားလုံး၏ စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့မှုများအတွက် ဂုဏ်ယူအသိအမှတ်ပြုကြောင်းကို ပြောကြားလိုကြောင်း။
ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး(Public Relation)ဆိုသည်မှာ စစ်ဘက်-နယ်ဘက်ဆက်ဆံရေးအထိ သက်ရောက်မှုရှိသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးဟူသည် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ) အင်အားစုကြီးတစ်ခုလုံးကို စိတ်ဓာတ်ဖြင့် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပြည်သူ့ကြားက မွေးဖွားလာသော တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့ကို တစ်သားတည်းဖြစ်စေခြင်းဆိုသည်အထိ စွမ်းပကားရှိကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့များသည် တပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များဖြစ်သည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်း၊ စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်း၊ ပညာရေးလုပ်ငန်းနှင့် စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကို ကျေပွန်အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့ သိသလိုထိုက်သည့် အသိပညာများနှင့် တက်ကျမ်းရမည့် အတတ်ပညာရပ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပီပီနိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးမူဝါဒများကို လေးနက်စွာ ခံယူနားလည်ပြီး တပ်မတော်သားများ၊ တပ်မတော်သား မိသားစုဝင်များနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးပါ နိုင်ငံချစ်စိတ်ပိုမိုမြှင့်မားလာစေရေး၊ အမျိုးသားရေး ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်များ ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေးတို့ကို တစိုက်မတ်မတ်ကြိုးပမ်းထမ်းရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်းကို အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းလိုကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၅ သို့

ယင်းနောက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကို စတင်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် မြဝတီစာပေတိုက်မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် တေဇရပ်စုံစာစောင်နှင့် မိုးသောက်ပန်းကုန်ပစ္စည်းအား Amuze Webtoon Application တွင်ထည့်သွင်းခြင်းတို့ကို Digital နည်းပညာအသုံးပြု၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး Amuze Webtoon Application တွင်ထည့်သွင်းခြင်း Video

အဆိုပါ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊

- လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလကတည်းက မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့်အတူ စတင်သန္ဓေတည်ခဲ့သည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး တပ်ဖွဲ့၏ခရီးသည် ယနေ့ဆိုပါက (၇၇) နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်
- ရှည်လျားသည့် သမိုင်းခရီးတစ်လျှောက် မဆုတ်မနစ်သောဇွဲလုံ့လ ဝီရိယတို့ဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်ကပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များကို ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ ကြိုးပမ်းထမ်းရွက်ခဲ့ကြသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအားလုံး၏ စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့မှုများအတွက် ဂုဏ်ယူအသိအမှတ်ပြု



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် “စောင်နီလေး တစ်ထည်” စာတိုကားဖြင့် အကောင်းဆုံးရုပ်ရှင် ဒါရိုက်တာဆု ရရှိခဲ့သည့် ဗိုလ်မှူး တင်အောင်စိုး အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆု စာပဒေသာ (ပထမဆု) ရရှိသည့် ဗိုလ်ကြီး နေထွဋ်အောင် အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၂၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲတွင် ဝါသနာရှင် ဒုတိယတန်းအဆင့်(အမျိုးသမီး) ပတ္တလား အတီးပြိုင်ပွဲ (ပထမဆု) နှင့် ဝါသနာရှင် ပထမတန်း အဆင့်(အမျိုးသမီး) စန္ဒရား အတီးပြိုင်ပွဲ(တတိယဆု)ရရှိသည့် ဒုတိယအရာခံဗိုလ် အစားခန့် ဒေါ်တင်ဇာအေးလွင် အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ပင်ကိုပါရမီနှင့် အသီးသီး သင်ကြားတတ်မြောက်ထားသည့် စာပေ၊ ဂီတ၊ အနုပညာ၊ မီဒီယာဆိုင်ရာ အတတ်ပညာရပ်များဖြင့် တပ်မတော်သားများနှင့် တပ်မတော်သားမိသားစုဝင်များ၏ ပညာရည်မြင့်မားရေး၊ တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ရှေ့တန်းရောက် တပ်မတော်သားများ၏ တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်များ ရှင်သန်နှိုးကြားစေရေးတို့အတွက်လည်း သမိုင်းအဆက်ဆက်မှ ယနေ့ထက်တိုင် ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နေကြသည်ကို တွေ့မြင်နေရဆဲ ဖြစ်ကြောင်း။

အနုပညာနှင့်သမာဏ တိုက်ပွဲဝင်စည်းရုံးရေး သင်တန်းကျောင်းများ အသီးသီးကလည်း တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ စစ်သည်များ၏ တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်မြှင့်မားရေးကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်သွားရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ မကြာခင် စစ်မှုထမ်းကြံတော့မည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းများကိုလည်း တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်၊ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်လိုစိတ် ထာဝရကိန်းအောင်းသွားစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုသကဲ့သို့ နောင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် မျိုးဆက်သစ် နိုင်ငံသားများကိုလည်း နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့်ဟူသည့် ခံယူချက်မျိုးဖြစ်လာရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး တပ်များသည် စာပေ၊ ဂီတ၊ မီဒီယာ စသည့်အသိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေပေးအပ်ရာ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးကြီး လက်ခံရယူစဉ်။

ပညာရပ်၊ အတတ်ပညာရပ်များဖြင့် အနုပညာဆိုင်ရာ သဘောသဘာဝအပေါ်အခြေခံပြီး ဖွဲ့စည်းထားသည့် တပ်ဖွဲ့များဖြစ်သောကြောင့် တပ်ဖွဲ့တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိစေရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ ပေးအပ်

- ❖ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး တပ်များသည် စာပေ၊ ဂီတ၊ မီဒီယာ စသည့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များဖြင့် အနုပညာဆိုင်ရာ သဘောသဘာဝအပေါ်အခြေခံပြီး ဖွဲ့စည်းထားသည့် တပ်ဖွဲ့များဖြစ်သောကြောင့် တပ်ဖွဲ့တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိစေရေးသည် အရေးကြီး
- ❖ ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်အရပ်ရပ်အပေါ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ကောင်းအားထက် စုပေါင်းအားကို အဓိကမဏ္ဍိုင်ပြုပြီး ကျေပွန်အောင်ထမ်းဆောင်
- ❖ မှန်ကန်သည့်အသိ၊ ခိုင်မာသည့် ခံယူချက်ကောင်းများနှင့် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်ထားကြသည့် အတတ်ပညာစွမ်းအားများ ပေါင်းစပ်ပြီး နိုင်ငံတော်၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ အမျိုးသားရေးအားမာန်များ ပိုမိုခိုင်မာလာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

လာသည့် တာဝန်အရပ်ရပ်အပေါ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ကောင်းအားထက် စုပေါင်းအားကို အဓိကမဏ္ဍိုင်ပြုပြီး ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ မှန်ကန်သည့်အသိ၊ ခိုင်မာသည့် ခံယူချက်ကောင်းများနှင့် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်ထားကြသည့် အတတ်ပညာစွမ်းအားများပေါင်းစပ်ပြီး နိုင်ငံတော်၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

အမျိုးသားရေးအဖွဲ့များ ပိုမိုခိုင်မာလာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး တပ်ဖွဲ့များ၏ သမိုင်းနှင့် အစဉ်အလာကောင်းများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြပြီး တပ်ဖွဲ့၏ မူလ ရည်မှန်းချက် တာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် နိုင်ငံတကာရေးရာနှင့် မျက်မှောက် ခေတ်အခြေအနေများကို မျက်မြည်မပြတ်လေ့လာ နေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတော် နှင့် နိုင်ငံသားများအပေါ် ကျရောက်လာမည့် မည်သည့်အန္တရာယ်မျိုးမဆို ကာကွယ်နေချိန်တွင် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် တပ်မတော်မှအားကိုးရသည့် လက်ရုံး တပ်ဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်စေရန် တပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်း၏ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာစွမ်းပကားများကို တိုးတက်အောင် စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားအားလုံး၏ အမျိုးသားရေးမူဝါဒဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေး သုံးပါးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော် ရှေ့ဆက် သွားမည့်ခရီးတွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင် ရွက်သွားကြရန် လေးလေးနက်နက် တိုက်တွန်း လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထူးချွန်ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေး များရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်မတော်ကျောင်းများမှ နိုင်ငံတော်အဆင့် ပြည်တွင်းပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိ ခဲ့ကြသူများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ၂၀၂၃

ခုနှစ်၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်း အနားတွင် “စောင်နီလေးတစ်ထည်” ဇာတ်ကားဖြင့် အကောင်းဆုံးရုပ်ရှင် ဒါရိုက်တာဆု ရရှိခဲ့သည့် ဗိုလ်မှူးတင်အောင်စို၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ စာပေဗိမာန်စာပေဆု စာပဒေသာ (ပထမဆု) ရရှိသည့် ဗိုလ်ကြီး နေထွဋ် အောင်၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် (၂၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲတွင် ဝါသနာရှင် ဒုတိယတန်းအဆင့်(အမျိုးသမီး) ပတ္တလား အတီးပြိုင်ပွဲ (ပထမဆု) နှင့် ဝါသနာရှင် ပထမတန်း အဆင့်(အမျိုးသမီး) စန္ဒရားအတီးပြိုင်ပွဲ(တတိယဆု) ရရှိသည့် ဒုတိယအရာခံဗိုလ် အစားခန့် ဒေါ်တင်ဇာ အေးလွင်တို့က ဆုများ လက်ခံရယူကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ထံ ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေး များရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးက နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်း အမှတ်လက်ဆောင်ကို ဂါရဝပြုပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေး များရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်း အမှတ် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကိုပေးအပ်ရာ ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေး များရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးက လက်ခံရယူသည်။

ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှု

ကြည့်ရှုအားပေး

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင် ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ် လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြဝတီတေးဂီတ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များနှင့် ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြု ပန်းခြင်းပေးအပ်စဉ်။

အဖွဲ့နှင့်အတူ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ် စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ဖွဲ့ များမှ စစ်သမားများ၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အနုပညာရှင်များ၊ ရုပ်ရှင်နှင့်သဘင် ဂီတအနုပညာရှင်များ ပူးပေါင်း၍ ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ တင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ဖျော်ဖြေ

တင်ဆက်မှုများအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များ နှင့် ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ် မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား Signing Booth တွင် အမှတ်တရ လက်မှတ်ရေးထိုးကြပြီး နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် ပညာရေးပြခန်း၊ အမှတ်(၁) တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်ပြခန်း၊ အမှတ်(၂) တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့် ရေးတပ်ပြခန်း၊ အမှတ်(၁) တပ်မတော်အသံလွှင့်တပ် ပြခန်း၊ မြဝတီစာပေတိုက်ပြခန်း၊ မြဝတီသတင်း စာတိုက်ပြခန်းနှင့် ရတနာပုံသတင်းစာတိုက်ပြခန်း တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ်သိရှိလိုသည်များမေးမြန်းပြီး လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် အမှတ်(၂) တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေး တပ် ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် မှတ်တမ်း တင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အခမ်းအနားမှ ပြန်လည် ထွက်ခွာရာ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ် စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးမှ ကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားမှဝန်ထမ်းများ၊ တာဝန်ရှိသူများ က နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ် စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားအဖြစ် ခင်းကျင်းပြသထားသည့်ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

သာယာဝတီမြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ခရိုင်အဆင့် နည်းပြဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

သာယာဝတီ ဧပြီ ၁ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီ မြို့တွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ခရိုင်အဆင့် နည်းပြဆင့်ပွား သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပ သည်။ (သာယာ)

အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းဝင်း က နေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်တွင် ကျေးလက်နှင့် မြို့ပေါ်များ၌ လယ်စဉ်က ပညာမသင်ကြားခဲ့ရသူ များအား အခြေခံစာတတ်မြောက် ရေးနှင့် နည်းပြသင်တန်းတက် ရောက်စေသော ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် ပြန်လည်သင်ကြား ရေးရာတွင် ရာနှုန်းပြည့် အောင်မြင်

ရန်လိုကြောင်း၊ စာမတတ်သူများ ရှိရာ ကျေးလက်နှင့် မြို့ပေါ်များ သို့ လိုက်လံသင်ကြားပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း စသည့်အချက်များ ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်း ခရိုင်အဆင့် နည်းပြ ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းနည်းပြများ တက် ရောက်ကြသည်။ သင်တန်းတွင် ကြီးကြပ် ဆရာ ဆရာမ ၁၃ ဦး၊ သင်တန်း သား သင်တန်းသူ ၁၁၅ ဦး တက် ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလ မှာ ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ သင်တန်းပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်တို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-

- (က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)
 - (၁) ၀၆၇-၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၁
- (ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)
 - (၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၂
- (ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၇၁-၂၀၂၂၉၁၊ ၀၇၁-၂၀၂၂၉၂

- (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၃
- (ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၊ ၀၅၉-၂၀၂၄၀၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၄
- (င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၂-၂၀၀၉၃၉၊ ၀၅၂-၂၀၀၉၄၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၅
- (စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၆၃-၂၀၂၈၇၈၊ ၀၆၃-၂၀၂၈၇၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၆
- (ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၂-၄၀၂၁၅၅၊ ၀၂-၄၀၂၁၅၆
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပို့ရန်ဆောင်မှု (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇

- (ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၊ ၀၅၇-၂၀၂၇၉၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈
 - (ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
 - (ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၁-၈၃၀၀၀၁၆၊ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၇
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
 - (ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရှမ်းပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၊ ၀၈၁-၂၀၂၄၅၅
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
 - (ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၊ ၀၄၂-၂၀၂၅၉၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
- ၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေးဆက်သွယ်လာသည့်တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကတ်များကို ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
- ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး (၇၇)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး(၇၇)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌချီးမြှင့်ရေးဦးစီးဌာန၊ အမှတ်(၂) တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်ဦးကျင်းပပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ စိတ်ဓာတ်ရေးရာနှင့် လူထုဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦး၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးဗိုလ်ချုပ် ဇော်မင်းထွန်း၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အငြိမ်းစားတပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်၊ ကျောင်းများမှ ထူးချွန်ဆုရရှိခဲ့



ကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ အစားခန့်ဝန်ထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ဦးစွာ စိတ်ဓာတ်ရေးရာနှင့် လူထုဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦးက ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအစီအစဉ်ကို ကျင်းပပြုလုပ်ရာ မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားတွင် (၁၀)နှစ်



တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် ထူးချွန်ဆုရ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဆုများကို တစ်ဦးချင်းပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ (အပေါ်ပုံ)

(၁၀)နှစ်တိုင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆက်လက်ပြီး နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးက မြဝတီစာပေတိုက်တွင် (၁၀)နှစ်တိုင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် ထူးချွန်ဆုရ စာတိုက်နှင့် ရတနာပုံသတင်းစာတိုက်

တို့တွင် (၁၀)နှစ်တိုင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် ထူးချွန်ဆုရ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများကို လည်းကောင်း ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အခမ်းအနားအပြီးတွင် တက်ရောက်လာကြသည့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဧည့်သည်တော်များအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

ဟိုပုံး ဧပြီ ၁

မြို့နယ်တွင် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းဒေသခံပြည်သူများ ကျယ်ကျယ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံး ပြန်ပြန် သိရှိနိုင်စေရန်အတွက်



ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသခရိုင် မြို့ပြုလုပ်သည်။ ရှေးဦးစွာ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးတင်ထူးမောင်က ပြည်သူ့စစ်မှု

ထမ်းဥပဒေပါအချက်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအပေါ် မလိုလားအပ်သည့် မီဒီယာအချို့၏ ကောလဟာလ လုပ်ကြံသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် သိန်းနိုင်က နိုင်ငံကာကွယ်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားတိုင်း စစ်မှုထမ်းခြင်းသည် နိုင်ငံသားတိုင်း၏ မြင့်မြတ်သော တာဝန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအရေးတွင် မိမိတို့ကျရာ အခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို အပြန်အလှန် မေးမြန်းဖြေကြားဆွေးနွေးပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ဝေသည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသ/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပအိုဝ်းဒေသ(ပြန်/ဆက်)

မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၏ ဒုတိယအကြိမ်မွေးမြူရေးသုတေသနဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၏ ဒုတိယအကြိမ် မွေးမြူရေးသုတေသနဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန နဝရတီခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းနေဝင်းနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သုတေသနစာတမ်းရှင်များနှင့် သုတေသီများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ကိုယ်စားလှယ်များက အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စီမံလမ်းညွှန်မှုဖြင့် မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာနကို ဌာန



အသစ်တည်ထောင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် နှစ်နှစ်ပြည်မြောက်ခွဲ ပြုဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် စာတမ်းဖတ်ပွဲသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သား၊ ငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို သုတေသီများ၊ ပညာရှင်များက ဖော်ထုတ်ဆွေးနွေးနိုင်ကြရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် သုတေသီအချင်းချင်း ပညာရပ်ဆိုင်ရာများ

ဖလှယ်နိုင်သကဲ့သို့ ၎င်းတို့ဆောင်ရွက်မှုမှ ရရှိလာသည့် သုတေသနရလဒ်များကို တစ်နေရာတည်းတွင် စုစည်းဖော်ပြပေးခြင်းဖြင့် အခြားသောလုပ်ငန်း ဆက်စပ်သူများအနေဖြင့် ရည်ညွှန်းကိုးကားအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလားတူ နည်းပညာအရ သုတေသနဖော်ထုတ်တွေ့ရှိချက်များကို လက်တွေ့အသုံးပြုသုတေသနများအဖြစ် ပြောင်းလဲပြီး အမှန်တကယ်အသုံးပြုမှု

မွေးမြူရေးတောင်သူများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များ လက်ဝယ်ရောက်ရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သန်းနိုင်ထွန်း က စာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပရခြင်းနှင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး စာတမ်းရှင်များက သုတေသန

စာတမ်းများ ဖတ်ကြားတင်ပြကြရာ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည့် များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် မွေးမြူရေးသုတေသနဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ဈေးကွက်ဝင်တန်ဖိုးဖြင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်နှင့် လူသုံးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း နှစ်စောင်၊ ရေရှည်တည်တံ့စေမည့် မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးနည်းစနစ်ဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ၁၆ စောင်၊ တိရစ္ဆာန်အစာနှင့် အာဟာရဗေဒဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ၂၁ စောင်၊ ကုန်းနေ၊ ရေနေ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ရှစ်စောင်နှင့် မွေးမြူရေးအခြေပြု လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း နှစ်စောင် စုစုပေါင်း စာတမ်း ၄၉ စောင်ကို မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊

စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်နှင့် မြိတ်တက္ကသိုလ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကု ဆရာဝန်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့မှ ပညာရှင်များက တင်သွင်းဖတ်ကြားကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တိရစ္ဆာန်အစာတောင့်ပြုလုပ်စက်လျှင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ငါးသွေးအချိုးအစားပါဝင်မှုတိုင်းတာစက်လျှင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ဥပဒေစက်လျှင်သည့် ပန်းသစ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်ကိုလည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးများက သုတေသနစာတမ်း အက်ဖြတ်အမှတ်ပေးအဖွဲ့နှင့် ဆုရစာတမ်းရှင်များကို မှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

MMQR (Digital Payment Switch) အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် MMQR (Digital Payment Switch) အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျင်းပသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ ဦးဆောင်၍ MMQR (Digital Payment Switch) အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘဏ်များမှ နည်းပညာဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Payplus Co.,Ltd၊ BPC Ltd နှင့် Adaman Capital Partners Co.,Ltd တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံတော်

ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် MMQR (Digital Payment Switch) ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ Project တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Payplus Co.,Ltd၊ BPC Ltd နှင့် Adaman Capital Partners Co., Ltd တို့မှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် တညီတညွတ်တည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသာ ဗဟိုဘဏ်မှချမှတ်ထားသည့် စီမံကိန်းကို သတ်မှတ်ထားသည့် ကာလအတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရန် အကြံပေးကြောင်း၊ Application နှင့် Software Testing ပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် BPC Ltd နှင့် Adaman Capital Partners Co.,Ltd တို့အနေဖြင့်လည်း သတ်မှတ်ချိန် (Timeline) အပေါ် မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်အလိုက် ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လက်ရှိ ရန်လိုအပ်ပြီး စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်

သည့် အဖွဲ့ဝင်များကလည်း အချင်းချင်း တညီတညွတ်တည်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ Payplus Co.,Ltd အနေဖြင့် လည်းကောင်း၊ နည်းပညာအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ချိတ်ဆက်ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် ဘဏ်များ၊ မိုဘိုင်းငွေကြေးရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ရောင်းချသူကိုယ်စား ငွေကောက်ခံရင်းလင်းသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့်လည်းကောင်း MMQR (Digital Payment Switch) နှင့် ချိတ်ဆက်နိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရာ၌ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲနှင့် အခြေအနေကိုတပ်ပြန်လုံအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ထို့နောက် Payplus Co.,Ltd က Application အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ပေးချေမှုများကို Transaction အမျိုးအစားအလိုက် End to End Demonstration ပြသပြီး ဥက္ကဋ္ဌ၏ မှာကြားချက်အတိုင်း သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရန်အတွက် သင်္ကြန်



ပိတ်ရက်များအပါအဝင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ လူအင်အားနှင့် အရင်းအမြစ်များ (Resource) ထည့်သွင်း၍ ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ Develop ပြုလုပ်ရမည့်အပိုင်းများ ရှိသည့်အတွက် စီမံကိန်းပြီးဆုံးမည့်ကာလကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လကုန်အထိ သတ်မှတ်ပေးရန် လိုပါကြောင်း၊ ယင်းကာလအတွင်း MMQR ဖြင့် ပေးချေမှုများကို အချင်းချင်း အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်နိုင်ရေးအတွက် Offline /Online Testing၊ Production နှင့် Network ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ Cyber Security ပိုင်းဆိုင်ရာများ၊ Third Party Certification လုပ်ငန်းများကို

ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက MMQR (Digital Payment Switch Project) အတွက် SIT/UAT စစ်သပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဖွဲ့ဝင်များက အတည်ပြုပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်အတွင်း ပြီးစီးအောင် မဖြစ်မနေကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ယခု Project မှာ ASEAN Payment Connectivity နှင့်ဆက်စပ်နေသည့်အတွက် နိုင်ငံတော်အဆင့် Project ဖြစ်သည့်အညီ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်၊

စီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင့်အလိုက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ ပြီးရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ညွှန်ကြားပေးမှုများ၊ လုပ်ငန်း စတင်နိုင်ရန်အတွက် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ၊ ကြုံတွေ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ/ အားနည်းချက်များကို ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးမည်ဖြစ်သဖြင့် အချိန်မီတင်ပြရန် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ သို့ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၏ အမည်အစား ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနအဖြစ် အမည်ပြောင်းဆိုင်းဘုတ်တစ်ဖွဲ့ပွဲအခမ်းအနားကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာနရှေ့၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမင်းထက်နှင့် မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်ကိုတို့က ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာရည်များ ပန်းဖျန်းပေးစဉ်။

မြထွန်း (မလိုင်)



လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၏ အမည်အစား ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းဦးစီးဌာနအဖြစ် အမည်ပြောင်းဆိုင်းဘုတ်တစ်ဖွဲ့ပွဲအခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ ဧပြီ ၁ ရက်က ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်သူရှိန်နှင့် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများက ဖွင့်လှစ်စဉ်။

တင်စိုးလွင်

ပဲတီစိမ်း၊ နွေစပါး၊ မိုးစပါး စီမံကိန်းများအပေါ် သုံးသပ်အဖြေရှာခြင်းနှင့် ဝါသီးနှံ၊ မိုးစပါး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဲတီစိမ်း၊ နွေစပါး၊ မိုးစပါးစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများအပေါ် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို သုံးသပ်အဖြေရှာခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် ဆောင်းသီးနှံ၊ နွေစပါး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် ဝါသီးနှံ နှင့် မိုးစပါးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအပေါ် ကြိုတင်စီမံ ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးသို့ သမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဗဟိုသမဝါယမအသင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ သမဝါယမအသင်းမှူးချုပ်များမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဝါစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် မြို့နယ်များရှိ သမဝါယမဦးစီးအရာရှိများနှင့် သမဝါယမအသင်းမှ တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုစီမံကိန်းတွင် တောင်သူများ လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အထွက်နှုန်းများ သည်းတိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ နွေစပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု စီမံကိန်းတွင်လည်း တောင်သူများလိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများ ပံ့ပိုး

ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝါစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် အထွက်နှုန်းတိုးသည့် ဝါမျိုးစေ့များ အချိန်မီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေး၊ အထွက်နှုန်းတိုးသည့် ဝါမျိုးရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် သွင်းအားစုများကို အသင်းအဖွဲ့များမှ တိုက်ရိုက်ပေးပို့နိုင်ရေး လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတ်မှတ်ထားသည့် အထွက်နှုန်းအတိုင်း ထွက်ရှိရန် လိုအပ်သည် များ၊ မြေ ရေ နည်း ပညာများကို ပြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး စိုက်ကွင်းအရောက် အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ (ဝေပုံ)

ဆက်လက်၍ သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်သူက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဲတီစိမ်း၊ နွေစပါး၊ မိုးစပါးစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်နေသော ဆောင်းသီးနှံ၊ နွေစပါးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ရှေ့ဆောင်ရွက်ဆောင်ရွက်မည့် ဝါသီးနှံနှင့် မိုးစပါးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအပေါ် ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက သုံးသပ်ဆွေးနွေးကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လာမည့် မိုးစပါးရာသီတွင် စုပေါင်းဆောင်ရွက်၊ စုပေါင်းထုတ်လုပ်၊ စုပေါင်းရောင်းချသည့် သမဝါယမစနစ်ဖြင့် လုပ်ဆောင်၍ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်သည်မို့ အောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် စီမံကိန်းကို အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွား

မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မော်ရတနာ ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီနာယက သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသြ ဖြစ်သည့်အတွက် ဗဟိုကော်မတီ နှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ မြန်မာ့လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်သည်။



လည်းကောင်း၊ ပြပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကော်မတီများက

ကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၏ (၉)နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
ဦးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ဌာနတွင်း ထူးခြားကျော်စွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ဌာနခွဲများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် နိုင်ငံတော်၏ ကုန်သွယ်ရေး

ဆိုင်ရာ မူဝါဒများအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် စိတ်ရောကိုယ်ပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် ဝန်ထမ်းများကိုဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်

ကြီးပွားက စံပြုဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ ချီးမြှင့်ခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်မှု တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် ဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ ချီးမြှင့်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြပြီး အခမ်းအနားတွင် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက တေးသရုပ်ဖော် အကအလှများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ကဏ္ဍပေါင်းများစွာရှိသည့်အနက်မှ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍကို အဓိကထားဆောင်ရွက်နေသည့် စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနသည် ပိုမိုကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး တာဝန်ယူပြီး အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍညှိနှိုင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေသော ဦးစီးဌာန တစ်ခုဖြစ်ကာ ခေတ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းနှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထုပ်ဖော်ပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်မြောက်ပိုင်းနှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မြန်မာပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာပင်လယ်တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှုပ်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ရှစ်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။ မိုး/လေ



ရွှေတောင်မြို့နယ်၌ ဟော်လန်ပန်း(ခေါ်) သစ္စာပန်း စိုက်ပျိုး၍ အကျိုးအမြတ်ရရှိ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ရွှေတောင်မြို့နယ် ကျီးသံအုပ်စု တည်ကုန်းကျေးရွာ၌ ပန်းရောင် နှင့်အဖြူရောင် ဟော်လန်ပန်း (ခေါ်) သစ္စာပန်းများ စိုက်ပျိုးထား ရှိကြောင်း၊ ဟော်လန်ပန်း (ခေါ်) သစ္စာပန်းများကို တန်ဆောင်မုန်း လတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး စိုက်ပျိုး ပြီး သုံးလအကြာ တပို့တွဲလတွင် စတင်ခူးဆွတ်ရကြောင်း၊ ဟော်လန် ပန်း (ခေါ်) သစ္စာပန်း စိုက်ပျိုးမှု အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် မျိုးဥရေ နှစ်တင်း/ အပင်ရေ အားဖြင့် ၁၅၀၀ ခန့် စိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် တစ်ဧက လျှင် စတင်စိုက်ပျိုးချိန်မှ ခူးဆွတ် ချိန်အထိ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ အထွက်နှုန်း အနေဖြင့် စတင်ခူးဆွတ်ချိန်တွင် အပင်ရေ ၂၀၀ မှ ၃၀၀ အထိ ခူးဆွတ်ရပြီး ပန်းများလှိုင်လှိုင် ပေါ်ချိန်တွင် အပင်ရေ ၂၀၀၀



ခန့် ခူးဆွတ်နိုင်ကြောင်း၊ ပန်းများခူးဆွတ်ရာတွင် တစ်ရက် ခြားတစ်ကြိမ် ခူးဆွတ်ရပြီး ခူးဆွတ်နိုင်သည့် အချိန်ကာလ အနေဖြင့် ၁၅ ရက်ကျော် တစ်လ ခန့် ကြာမြင့်ကြောင်း သိရ သည်။

ပန်း (ခေါ်) သစ္စာပန်း တစ်ပင်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀/၁၂၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပြီး ရွှေတောင်မြို့နယ် ရှိ ပန်းပိုင်များက ပန်းခင်းအထိ လာရောက်ဝယ်ယူကြကာ ရန်ကုန် မြို့နှင့် ညောင်ရမ်းရှိမြို့များသို့ လည်း ပြန်လည်တင်ပို့ရောင်းချကြ ကြောင်း၊ အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့်

တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ကျော်ခန့်ရရှိကြောင်း၊ ဟော်လန် ပန်း (ခေါ်) သစ္စာပန်းသည် ကုန်ကျ စရိတ်သက်သာပြီး ထိုက်သင့်သည့် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိသည့် အတွက် ပိုမိုတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးသင့် ကြောင်း သိရသည်။

DOCA (ပဲခူး)

ဆောင်းကုလားပဲ စိုက်ပျိုးမှု၊ ရိတ်သိမ်းထွက်ရှိမှုနှင့် ဈေးနှုန်းဈေးကွက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက် ဆည်ခရိုင်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ဆောင်းကုလားပဲများ ကို ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် ၂၈၄၂ ဧက၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်တွင် ၁၆၃၀၄ ဧက၊ မြစ်သားမြို့နယ်တွင် ၃၃၆၁၂ ဧက စုစုပေါင်း ၇၈၃၄၅ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ရိတ်သိမ်း ငွေအနေဖြင့် ကျောက်ဆည် မြို့နယ်တွင် ၉၄၇၆ ဧက၊ စဉ့်ကိုင်

မြို့နယ်တွင် ၁၇၆၉၈ ဧက၊ မြစ်သား မြို့နယ်တွင် ၂၀၆၁၄ ဧက စုစုပေါင်း ၄၈၈၅၉ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီး ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

လုပ်သားအခါအဝင် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျပြီး ပျမ်းမျှ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ၉-၁၀ တင်းခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းအနေ ဖြင့် ကုလားပဲစတင်ထွက်ပေါ်ချိန် ဖေဖော်ဝါရီ လဆန်းပိုင်းတွင် ကုလားပဲရိန်းစိုက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀၊ ကုလားပဲ V2 တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၉၈၀၀၀

ဈေးနှုန်းများဖြင့် အရောင်းအဝယ် ဖြစ်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ကုလားပဲရိန်းစိုက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၇၄၀၀၀၊ ကုလားပဲ V2 တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၇၈၀၀၀ ဈေးနှုန်းများဖြင့် အရောင်းအဝယ် ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း၊ အကျိုးအမြတ် အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ခန့်ရရှိကြောင်း ကုလား ပဲစိုက်တောင်သူတစ်ဦး၏ ပြော ကြားချက်အရ သိရသည်။

DOCA (မန္တလေး)

ကပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

ကပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လကုန်သွယ်မှု လျာထားချက်မှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာ ၂၀ ဒသမ ၀၀ သန်းနှင့် သွင်းကုန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၅၀ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၂၂ ဒသမ ၅၀ သန်းဖြစ်သည်။ မတ် ၃၀ ရက်အထိ အမှန်ကုန်သွယ်မှုမှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာ ၃၇ ဒသမ ၁၈၇ သန်းနှင့် သွင်းကုန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၁၀၇ သန်း စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၄၂ ဒသမ ၂၉၄ သန်းဖြစ်သဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်အပေါ် ၁၈၇ ဒသမ ၉၇၂ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၆ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ပို့ကုန်ပိုင်းတွင် အဓိကပို့ကုန်ဖြစ်သည့် တစ်သျှူးငှက်ပျော ၁၄၇၁၉ တန်၊ နှမ်း ၃၅ တန်၊ ပဲမျိုးစုံတင်ပို့မှုအနေဖြင့် မြေထောက်ပဲ ၆၈ တန်၊ ထောပတ်ပဲ တန် ၇၀၊ နိုင်လွန်ပဲ ၁၃၆ တန်၊ ပဲတောင့်ရှည် ၆၇ တန်၊ ပဲယင်း ၂၄၀ တန်၊ သစ်သီးဝလံ တင်ပို့မှုအနေဖြင့် ရွှေဖရုံသီး ၇၄၄ တန်၊ ဖရုံသီး တန် ၃၅၀၊ ငရုတ်သီး ၂၇၂ တန်၊ ကြက်သွန်နီ ၂၈၈ တန်၊ သန့်စင်ပြီးသမ္မန် ၅၆ တန်နှင့် စကျင်ကျောက်ဆင်းတု ဒင် ၃၅၀၀၀၀ တန် တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

အများဆုံးသွင်းကုန်ပစ္စည်းများမှာ သံကြိုးခွေ Hollow Pipe ၊ Iron Pipe ၊ လိမ္မော်သီးနှင့် လှသုံးအဝတ်အထည်များဖြစ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပစ္စည်း၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း၊ လှသုံးကုန်ပစ္စည်းနှင့် CMP အထည်ချုပ် ပစ္စည်းတို့ တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ DOT (ကပိုင်တည်)

မတ်ပဲသီးစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများအကျိုးအမြတ်ရ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင်နှင့် မြန်အောင်ခရိုင်များ၌ မိုးစပါး စိုက်ဧက ငါးသိန်း သုံးသောင်းကျော် စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး သီးထပ်အဖြစ် မတ်ပဲ သီးနှံကို စိုက်ဧက လေးသိန်းနှစ်သောင်းကျော် စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် စတင်စိုက်ပျိုးသော မတ်ပဲသီးနှံ များသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လဒုတိယပတ်တွင် လှိုင်လှိုင်ထွက်ရှိလျက်ရှိရာ တစ်ဧက ပျမ်းမျှအထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ၁၇-၂၀ တင်းအကြား ထွက်ရှိ ကြောင်း၊ မတ်ပဲသီးနှံတစ်ဧက ပျမ်းမျှကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျပြီး တစ်ဧက ပျမ်းမျှအထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ၁၇ တင်းနှုန်းထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် မတ်လတတိယပတ်တွင် မတ်ပဲတစ်တင်းလျှင် ဟင်္သာတမြို့၌ ငွေကျပ် ၉၆၀၀၀ ပေါက်ဈေးရှိပြီး အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ပျမ်းမျှငွေကျပ် ၁၂ သိန်းခန့် ရရှိ ကြောင်း၊ မတ်ပဲသီးနှံကို တောင်သူများ စနစ်တကျစိုက်ပျိုးကြခြင်း၊ ရာသီဥတုကောင်းမွန်ခြင်း၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ဈေးချယ်စိုက်ပျိုးလာကြ ခြင်းများကြောင့် ယခုနှစ်တွင် မတ်ပဲအထွက်နှုန်းများ ကောင်းမွန်လာ ပြီး တောင်သူများအကျိုးအမြတ်ပိုမိုရရှိလာကြောင်း သိရသည်။

DOCA (ဧရာဝတီ)

၁.၄.၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါးဈေးနှုန်းများ

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)			ဆီ(တစ်ပိဿာ)			စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ပိဿာ)										အသား ငါး(တစ်ပိဿာ)						
		ညော်မထ	ငစိန်	ပေါ်ဆန်း	ပဲဆီ	စားအုန်းဆီ	ငရုတ်ခြောက်	ကြက်သွန်နီ	ကြက်သွန်ဖြူ(ရမ်းစ)	ကြက်သွန်ဖြူ(ကျွတ်)	နုနင်းတက်	ချင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလားပဲခါ	မန်ကျည်းသီး	အာလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ်ချင်း	
၁	မြစ်ကြီးနား	၃၂၀၀	၃၅၀၀	၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၆၂၅၀	၁၆၀၀၀	၄၅၀၀	၂၀၀၀၀	၉၀၀၀	၅၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၄၅၀၀	၂၅၀၀	၅၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၂	လားရှိုး	၃၇၀၀	၄၀၀၀	၄၅၀၀	၁၇၀၀၀	၆၃၃၀	၁၇၀၀၀	၄၅၀၀	၁၅၀၀၀	၁၀၀၀၀	၅၅၀၀	၅၅၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၇၇၀၀	၄၅၀၀	၅၅၀၀	၄၅၀၀	၂၂၀၀၀	၂၃၀၀၀	၃၀၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၃	ကျိုင်းတုံ	၃၅၀၀	၃၅၀၀	၄၅၀၀	၁၆၀၀၀	၆၅၀၀	၁၇၅၀၀	၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၀၅၀၀	၆၀၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀	၁၅၀၀	၈၀၀၀	၅၅၀၀	၃၅၀၀	၅၅၀၀	၂၃၀၀၀	၂၄၀၀၀	၂၈၀၀၀	၃၅၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၄	တောင်ကြီး	၃၄၀၀	၃၂၀၀	၆၈၀၀	၁၆၅၀၀	၅၈၀၀	၁၉၀၀၀	၃၅၀၀	၁၂၅၀၀	၁၂၀၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀၀	၆၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀	၄၅၀၀	၁၃၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၈၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၆၀၀၀	
၅	လှိုင်ကော်																							
၆	ဘားအံ	၃၅၀၀		၅၇၀၀	၁၅၅၀၀	၅၉၀၀	၁၂၀၀၀	၂၈၀၀	၁၂၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၈၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀	၈၅၀၀	၇၀၀၀	၅၅၀၀	၂၅၀၀	၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၈၀၀၀	၈၀၀၀	
၇	မော်လမြိုင်	၃၅၀၀		၅၃၀၀	၁၆၀၀၀	၅၈၀၀	၁၃၅၀၀	၃၂၀၀	၁၂၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀	၁၁၀၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၇၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၈	ထားဝယ်	၃၉၅၀		၆၈၀၀	၁၇၀၀၀	၆၀၀၀	၁၃၅၀၀	၃၀၀၀	၁၁၀၀၀	၁၂၀၀၀		၅၅၀၀	၆၀၀	၇၉၀၀	၇၀၀၀	၃၅၀၀	၃၀၀၀	၄၅၀၀	၁၁၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀		
၉	မြိတ်	၄၀၀၀		၆၂၀၀	၁၆၀၀၀	၆၀၅၀	၁၂၀၀၀	၂၈၀၀	၁၆၄၀၀	၁၁၇၀၀	၈၄၀၀	၇၅၀၀	၁၀၀၀	၉၂၀၀	၇၁၀၀	၃၆၀၀	၃၄၀၀	၄၅၀၀	၁၁၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၃၅၀၀		
၁၀	ရန်ကုန်	၃၈၀၀		၅၆၀၀	၁၆၀၀၀	၅၆၀၀	၁၃၀၀၀	၃၆၀၀	၁၇၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၀၀၀၀	၆၅၀၀	၈၀၀	၇၅၀၀	၆၆၀၀	၆၀၀၀	၂၈၀၀	၅၂၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၈၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၁	ပုသိမ်	၃၆၅၀		၅၃၅၀	၁၆၀၀၀	၅၆၀၀	၅၅၀၀	၂၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၂၀၀၀	၅၅၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၆၂၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀၀	၄၅၀၀	၁၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၈၀၀၀	
၁၂	စစ်တွေ																							
၁၃	ဟားခါး	၇၀၀၀		၈၅၀၀	၁၉၅၀၀	-	၄၅၀၀၀	၇၀၀၀	၂၅၀၀၀					၄၀၀၀	၁၂၀၀		၁၁၅၀၀		၆၀၀၀	၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀
၁၄	န့်ရွာ	၃၆၀၀	၃၂၀၀	၆၄၀၀	၁၃၅၀၀	၆၂၀၀	၁၂၀၀၀	၂၅၀၀	၁၃၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၀၅၀၀	၄၀၀၀	၈၀၀	၆၆၀၀	၇၂၀၀	၄၅၀၀	၂၈၀၀	၄၂၀၀	၉၅၀၀	၁၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၁၅	မန္တလေး	၄၅၀၀		၇၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၅၀	၁၀၀၀၀	၃၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၁၀၀၀	၆၅၀၀	၈၀၀၀	၈၀၀	၇၅၀၀	၆၈၀၀	၆၀၀၀	၂၈၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၆	ပုဏ္ဏား	၄၀၀၀		၆၃၀၀	၁၃၀၀၀	၅၈၀၀	၁၄၀၀၀	၂၆၀၀	၁၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၅၀၀	၄၅၀၀	၇၀၀	၇၅၀၀	၈၃၀၀	၄၀၀၀	၂၂၀၀	၄၅၀၀	၁၅၀၀၀	၁၉၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၀၀၀၀	၉၅၀၀	
၁၇	မကွေး	၃၇၀၀		၇၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၁၃၅၀၀	၃၂၀၀	၁၅၀၀၀	၁၁၅၀၀	၉၀၀၀	၅၅၀၀	၇၀၀	၆၅၀၀	၆၄၀၀	၄၀၀၀	၂၅၀၀	၄၈၀၀	၁၂၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၈	ပြည်	၃၄၀၀		၅၃၀၀	၁၄၀၀၀	၅၇၀၀	၁၈၀၀၀	၂၆၀၀	၁၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀	၇၀၀၀	၇၀၀၀	၃၀၀၀	၃၄၀၀	၄၈၀၀	၂၀၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၉	ပဲခူး	၃၂၀၀		၅၃၀၀	၁၄၀၀၀	၅၇၀၀	၁၂၀၀၀	၂၆၀၀	၁၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၄၅၀၀	၄၅၀	၇၅၀၀	၆၃၀၀	၃၇၀၀	၂၂၀၀	၃၈၀၀	၁၀၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၃၀၀၀	၇၀၀၀	
၂၀	ပျဉ်းမနား	၃၆၅၀		၆၆၀၀	၁၄၀၀၀	၅၆၀၀	၁၂၀၀၀	၂၂၀၀	၁၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၂၀၀	၄၀၀၀	၂၇၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၂၁	နေပြည်တော်	၃၆၅၀		၆၆၀၀	၁၄၀၀၀	၅၆၀၀	၁၃၀၀၀	၂၂၀၀	၁၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၆၂၀၀	၆၂၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၄၀၀	၄၂၀၀	၂၇၀၀	၄၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၂၂	ကလေး	၃၆၀၀	၃၂၀၀		၁၅၀၀၀	၇၀၀၀	၂၄၀၀၀	၄၂၀၀	၁၃၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၇၅၀၀	၄၀၀၀	၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၂၀၀၀		၁၅၀၀၀		

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ (၈၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ (၈၇)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်နှင့်ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးဆန်းမြင့်နှင့်ဇနီး၊ ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်၊ ဦးရဲနိုင်နှင့်ဇနီး၊ ဦးစိုးတင်နှင့်ဇနီး၊ သူရဦးဘိုနှင့်ဇနီး၊ ဦးကျော်မျိုးထွဋ်နှင့်ဇနီး၊ ဥက္ကဋ္ဌရုံးအဖွဲ့၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ မိမိတို့အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် လွတ်လပ်ရေးနေ့၌ နိုင်ငံတော် အစိုးရမှူးမြှင့်အပ်နှင်းသည့် ဝဏ္ဏကျော်ထင်ဘွဲ့ရရှိသူ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ အငြိမ်းစား အဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်



ချီးမြှင့်သည်။

ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများ ကျင်းပ

ထို့နောက် အဖွဲ့ဝင်များက ဝန်ထမ်းလုပ်သက်နှစ် (၃၀)ပြည့်သူများ၊ အဖွဲ့အဆင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနည်းဥပဒေများနှင့် ရုံးလုပ်ငန်းလက်စွဲ ရေးဖြေစာမေးပွဲတွင် ဆုရရှိသူများ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း

တက္ကသိုလ်များတွင် ဖွင့်လှစ်သည့်သင်တန်းများ၌ တူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့ကြသူများ၊ နေပြည်တော် ဝန်ထမ်းအိမ်ခန်းသန့်ရှင်းသင်တန်း ဆုရရှိသူများ၊ မီးဘေးလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ မီးငြိမ်းသတ်စက်ကိုင်တွယ် အသုံးပြုခြင်း ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိ သည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေး

နေ့အထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ လွန်ခဲ့ပြီပွဲ တွင် ဒုတိယဆုရရှိသည့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန် အဖွဲ့ကိုယ်စားပြု လွန်ခဲ့ပွဲ (အမျိုးသားအသင်း)တို့ကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ဝန်ထမ်းများအတွက် ကံစမ်းမဲဆုများချီးမြှင့်ကာ အဆိုပြုပွဲနှင့် ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲများ ကျင်းပပေးသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်မြိုင် တောင်ငူ - နေပြည်တော် ရထားလမ်းပိုင်း မိုင်နှုန်းမြှင့်တင်ပြေးဆွဲနိုင်ရေး အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မြန်မာ့ မီးရထား အထွေထွေဗဟိုဌာနများ၊ တိုင်းတာဝန်ခံအရာရှိများနှင့် အတူ ယနေ့တွင် တောင်ငူ- နေပြည်တော် ရထားလမ်းပိုင်း မိုင်နှုန်း မြှင့်တင်ပြေးဆွဲနိုင်ရေး အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်နေမှု အဆိုပါ ရထားလမ်းပိုင်းရှိ ဘူတာများ၊ ယာခိဝင်းများနှင့် ရထားလမ်း တံတားများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။
ဇလီဖားတိုးများ အမြန်လဲလှယ် ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တောင်ငူ - နေပြည်တော် ရထား လမ်းပိုင်း၌ မိုင်နှုန်းမြှင့်တင် ပြေးဆွဲနိုင်ရေး အဆင့်မြှင့်တင် ပြုပြင်နေမှု အခြေအနေများကို RBE ရထားဖြင့် လိုက်ပါစီးနင်း၍



စစ်ဆေးပြီး(အပေါ်ပုံ) ရထားလမ်း ကောင်းမွန်ရန်အတွက် ကျောက်ပါ ကင်ရိုက်ခြင်းသည် အဓိကကျ အရေးပါသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်သည့်အတွက် စနစ်တကျ ကျောက်ဖြည့်တင်း၍ Hand Tamping Machine အပြင် Auto-matic Leveling, Lining &

Tamping Machine (ALLTM) စက်ကြီးများဖြင့် ကျောက်ပါကင် ရိုက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို သေချာစွာ ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဂွေ့နေရာများ တွင် Alignment နှင့် Super Elevations များမှန်ကန်မှုရှိစေရေး စနစ်တကျ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွား ရန်၊ Bolt & Nut များ ကောင်း/

မကောင်း စစ်ဆေး၍ လဲလှယ် သွားရန်နှင့် တံတားများရှိ လဲလှယ် ရန် ကျန်သည့် ဆွေးမြေ့နေသည့် သစ်သားဇလီဖားတိုးများ အမြန် လဲလှယ် ဆောင်ရွက်သွားရန်တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။
စနစ်တကျစစ်ဆေး ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး

သည် တောင်ငူမီးရထားတိုင်းရုံး၌ မြန်မာ့မီးရထားတိုင်းအဆင့် အရာ ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ မိမိတိုင်း နယ်မြေအတွင်း ရထားမတော် တဆမှုများဖြစ်ပွားမှု လျော့နည်း တာပျောက်စေရေးအတွက် ဝန်ထမ်း များ မွမ်းမံသင်တန်းပေးခြင်း၊ Maintenance Manual များအတိုင်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းများ ပုံမှန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ Simi Mechanize စနစ်ဖြင့် ရထားလမ်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ခရီးသွား ပြည်သူများကို ဝန်ဆောင်မှုပေးရာ တွင်လည်း Service Manual များ အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊ ဘူတာယာခိဝင်းနှင့် ရထားလမ်း တစ်လျှောက်ရှိ ဌာနပိုင်ပစ္စည်း များ ပျောက်ဆုံး/ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မဖြစ်စေရေး ရထားရပ်တံဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ စနစ်တကျစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေး

မှာကြားသည်။ ထို့ပြင် ရထားများ ဝင်ချိန်/ ထွက်ချိန်မှန်ကန်စေရေး၊ ဘူတာ များ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိစေရန်နှင့် ရထားစီး ခရီးသွားပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နားနေသွား လာနိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက် သွားရန် ဝန်ထမ်းနေအိမ်လိုင်းခန်း များအတွင်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှု ရှိစေရေး ပုံမှန်ရှင်းလင်း ဆောင် ရွက်သွားရန်၊ အိမ်ရာကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့ စနစ်တကျစွဲစည်း၍ ပုံမှန် စစ်ဆေးပြီးပျက်စီးမှုများ ပြန်လည် ပြုပြင် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် မြန်မာ့မီးရထားရုံးဆေးရုံ၊ ဆေးပေး ခန်းများတွင် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ ပုံမှန်ဆေးကုသနိုင်ရေး စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့် အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ (မြင်းခြံ) ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့်သည် ယနေ့နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့ရှိ အမှတ်(၁)

သံမဏိစက်ရုံ (မြင်းခြံ)သို့ ရောက် ရှိရာ စက်ရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ စက်ရုံမှူးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊

လေးထောင့်ပုံ သံမဏိချောင်း ထုတ်လုပ်ခဲ့မှု၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်အတွင်း ဆက်လက်ဆောင် ရွက်မည့်အစီအမံများ၊ သံမဏိ များအား လျာထားချက် ပြည့်မီ

အောင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက် ထားရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း သံမဏိ ချောင်းများ လျာထားချက်ပြည့်မီ အောင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ကောင်း မွန်ရန် လိုအပ်၍ သံမဏိစက်ရုံအလုပ် ရုံနှင့် အထောက်အကူပြုအလုပ်ရုံ တို့ရှိ စက်ပစ္စည်းကိရိယာများအား စဉ်ဆက်မပြတ် စစ်ဆေးပြုပြင်ရန်၊ ထို့ပြင် စက်အရန်ပစ္စည်းများနှင့် ကုန်ကြမ်းများကိုလည်း လိုအပ် ချိန်တွင် အဆင်သင့်အသုံးပြုနိုင် ရေးအတွက် ကြိုတင်ဝယ်ယူထား ရန်၊ သံမဏိချောင်းများ လျာထား ချက်ပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်နိုင်

ရေးအတွက် စီမံချက်များ ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဝန်ထမ်းများ သံမဏိထုတ်လုပ်သည့် နည်းစဉ် များကိုလည်း လုပ်ငန်းခွင်မပြတ် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်၊ သံမဏိ ကျွမ်းကျင်မှုများတွင် တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေသည့် ဝန်ထမ်းများကို ဖြည့်စွက်အစာများ ကျွေးမွေးသွား ရန်၊ စက်ရုံ၊ စက်ပစ္စည်း၊ ဝန်ထမ်း၊ စာရွက်စာတမ်း၊ သတင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရေး အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ တွေ့ကြုံရ မည့် အခက်အခဲများကို စုပေါင်း အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဖြေရှင်းဆောင် ရွက်ရန်၊ စီမံကိန်းအဆင့် (၂)နှင့် စီမံကိန်း အဆင့် (၂-က) တို့ရှိ စက်တပ်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို လည်း သတ်မှတ်အချိန်စာယာများ အတိုင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်

နိုင်ရေးအတွက် ကြပ်မတ်ဆောင် ရွက်ရန်၊ ပြုပြင်ခြောက်သွေ့သော ရာသီဥတုသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ် သဖြင့် မီးဘေးအန္တရာယ်မဖြစ်ပွား စေရေးအတွက်ရေးဆွဲထားရှိသည့် မီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေး စီမံချက်အတိုင်း တိတိကျကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မီးငြိမ်း သတ်ရေး အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများကို ပြည့်စုံအောင် ဖြည့်ဆည်းထားရန် မှာကြား သည်။
ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး သည် သံမဏိချောင်းများ ထုတ် လုပ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့် တို့ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ရှိ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက် များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်





ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ် တပ်ကုန်းစာပြေငှာနှင့် စာမေးပွဲကြီးကြပ်ရေးဆရာတော်များနှင့် စာပြေသံယာ၊ သီလရှင်များအား ပူးမြော်ကြည့်ညို့

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြင့်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် တပ်ကုန်းစာပြေငှာ အောင်ဆန်း ခန်းမ၌ အစိုးရဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ ပြေဆိုလျက်ရှိသော သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်များကို သွားရောက် ပူးမြော်ကြည့်ညို့သည်။

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ အစိုးရဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ ပြေဆို သည် တပ်ကုန်းစာပြေငှာနှင့် အစိုးရဓမ္မာစရိယ စာမေးပွဲ ကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော်ကြီးများ အား ပူးမြော်ကြည့်ညို့ကာ စာပြေ ဌာနအတွက် နဝကမ္မအလှူငွေ ကျပ်ငါးသိန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ကျင်းပပြေဆိုလျက်ရှိရာ ယနေ့ ဓမ္မသင်္ဂဏီပို့၍ အဋ္ဌကထာကျမ်း (ပထမနေ့)တွင် စာရင်းသွင်း ၈၉ ပါး၊ ဖြေဆို ၆၅ ပါးတို့ ဝင်ရောက် ပြေဆိုတော်မူခဲ့ပြီး ရာခိုင်နှုန်း အားဖြင့် ၇၃ ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းသင်တန်းဖွင့်

အုတ်တွင်း ဧပြီ ၁
အုတ်တွင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန နှင့် မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်း(ခွဲ) တို့ ပူးပေါင်း၍ ရှေးဦးသူနာပြုစု နည်းသင်တန်းကို မြို့နယ်လူထု အခြေပြု ဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ဧပြီ ၁ ရက်က ဖွင့်လှစ်သည်။
သင်တန်းတွင် ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်မူမူဝင်း က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ် ကြက်ခြေနီအသင်း(ခွဲ) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ချိုက ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ ကြက်ခြေနီ အသိပညာနှင့် ရှေးဦးပြုစုနည်း အတတ်ပညာ ပြန့်ပွားစေရန် ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား အမင်းရည်စော(ပြန်/ဆက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်

မန္တလေး ဧပြီ ၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရေး အတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ အမှတ် (၈)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသ ကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ တိုင်းဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ၊ စာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ သင်တန်း နည်းပြ ကြီးကြပ်နှင့် သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။

ပညာရေးအလေးထားဆောင်ရွက်နေ အခမ်းအနား၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်က နိုင်ငံ သားတိုင်း စာတတ်မြောက်ရေး၊ အတန်းပညာ တတ်မြောက်ရေးစသည့် ပညာရေးဆိုင်ရာများကို အလေးထားဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ကျေးလက် နေ ပြည်သူများနှင့် မြို့ပြနေပြည်သူများ၏ စာတတ် မြောက်မှု ကူညီခြင်းချက်နည်းနိုင်သမျှ နည်းအောင် စီမံချက်များရေးဆွဲ၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက် တွင် ယခင်“အ” သုံးလုံးကျေသင်တန်းကဲ့သို့စာတတ် မြောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမ များ၊ တက္ကသိုလ်များမှ စေတနာရှင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပညာရေးကော်လံပီမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံပညာတတ်များက နိုင်ငံတစ်ဝန်း အမျိုးသားရေးလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် အောင်မြင်အောင် ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းတွင် ဗဟိုအဆင့် တက်ရောက်ခဲ့သည့် နည်းပြများက ပြန်လည်ပို့ချ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊

ဖုန်းနှင့် သင်ယူမှုပြုလုပ်နိုင်စေရန် စာသင်ပိုင်းများတွင် အပြည့်အဝပြန်လည်ပို့ချနိုင် အောင် စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် သင်ယူကြရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ “၀၊ ၀၊ ၀၊ ၀၊ ၀” Mobile Application အသုံးပြုသင်ကြားနည်းစနစ်ကို စာသင်သားများ ကိုယ်တိုင်ဖုန်းနှင့် သင်ယူမှုပြုလုပ်နိုင်စေရန် ရှင်းလင်း ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က စာသင် သားသုံး စာအုပ်များ၊ စာရေးကိုယ်ကျမ်းများ၊ စာသင်ပိုင်း သုံးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်၏ ရည်မှန်းချက်ကို ပေါက်မြောက်အောင်မြင်အောင် အားလုံးတက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သည်စာတတ်မြောက်ရေး အသိပညာပေးစတင်လမ်း Video Clip ကို ကြည့်ရှုပြီး သင်တန်းနည်းပြများ ကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်း သူများအား ရင်းနှီးစွာနှုတ်ဆက်အားပေးခဲ့ကြောင်း နှင့် နည်းပြသင်တန်းကို ဧပြီ ၃ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ် ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၌ သမ္မတမိသားစု (ဟိုတယ်)သစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၁
ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် သမိုင်းဘုတာရုံလမ်း၌ သမ္မတ မိသားစု (ဟိုတယ်)သစ်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ် ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများက ဟိုတယ်သစ်ကို ဖဲကြိုး ဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ (ယာပုံ) ရှင်းလင်းတင်ပြ

အခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနန္ဒအောင်၊ သမ္မတမိသားစုမှ ဦးသိန်းနိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ် ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဝင်းတို့က မုဒိတာ စကား ပြောကြားကြပြီး မြန်မာ နိုင်ငံ ဟိုတယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင် များအသင်း၊ အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူးဦးနေအောင်ကိုက ဟိုတယ် ဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြကာ သမ္မတ မိသားစု ဟိုတယ်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ ဝင် ဦးနေမင်းထွန်းက ကျေးဇူး တင်စကား ပြောကြားသည်။ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဆောင်ရွက်နေတာကြောင့် အခု ဆိုရင် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းက ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် လည်ပတ်နေ ပါပြီ။ အခုလုပ်ငန်းရာသီဆိုရင် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းတွေက ရန်ကုန်၊ ချောင်းသာ၊ ပုသိမ်၊ ကလေး၊ ပုဂံနဲ့ မန္တလေးတွေမှာ အဆင်ပြေ လာနေပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်း ခရီးသွားလာမှု ပုံစံပြောင်းလာ တာကြောင့် ဆေးကုတာဖြစ်ဖြစ်၊ ခရီးသွားတာဖြစ်ဖြစ်၊ ကျောင်း တက်တာဖြစ်ဖြစ်၊ သံရုံးဗီစီဝင် တာဖြစ်ဖြစ် ဟိုတယ်မှာ တည်းကြ တာများတယ် ခရီးသွားလုပ်ငန်း မှာ နိုင်ငံသားတွေ ပိုရရှိရေးကို လည်း ဆက်လက်ကြိုးစားနေ ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။



ခရီးသွားများ တည်းခို ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး အတွင်း၌ ဝန်ကြီးဌာနမှ လိုင်စင် ရယူထားသည့် ဟိုတယ်အလုံး အရေအတွက် ၄၉၀ လုံးကျော်ရှိပြီး အခန်းပေါင်း ၂၄၀၀၀ ကျော် ရှိကြောင်းသိရသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း လေကြောင်း လိုင်းများမှတစ်ဆင့် လာရောက် လည်ပတ်လျက်ရှိသော ပြည်ပ ခရီးသွား ဧည့်သည်များသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဟိုတယ်များ၌ ခရီးသွားဧည့်သည် ၃၆၀၀၀ ကျော် နှင့် မန္တလေးမြို့ရှိ ဟိုတယ်များ ၌ ခရီးသွားဧည့်သည် ၁၁၀၀၀ ကျော် တည်းခိုခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ကျိုင်းတုံမြို့၌ မှုခင်းမှတ်တမ်း (အရာရှိ) မှမ်းမံသင်တန်းဖွင့် ကျိုင်းတုံ ဧပြီ ၁
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ပြည်နယ် ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့ (ကျိုင်းတုံ) မှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် မှုခင်း မှတ်တမ်း (အရာရှိ)မှမ်းမံသင်တန်း (၁/၂၀၂၄)ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၁ ရက်က သစ်တစ်ပင်တောင် မြဝတီရဲ သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ သင်တန်းတွင် ပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ပြည်နယ်ဒုတိယ ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး(ကျိုင်းတုံ) ရဲမှူးကြီး အေးသိန်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းသို့ ရှမ်း ပြည်နယ် ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့ (ကျိုင်း တုံ)၊ ခရိုင် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် သီးခြားရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် အရာရှိ ၁၅ ဦး တက်ရောက်ကာ မှုခင်းမှတ်တမ်းဆိုင်ရာ သင်တန်းစာ များကို ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချသွားမည်။ အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)

ဂါဇာ၏အကြီးဆုံးအယ်ဂျီပာဆေးရုံမှ တပ်ဖွဲ့များ အစွဲရေး ရုပ်သိမ်း

ဂျေရုဆလမ် ဧပြီ ၁
ဂါဇာကမ်းခြေအရှေ့ရှိ အယ်ဂျီပာဆေးရုံမှ အစွဲရေး တပ်ဖွဲ့များကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဧပြီ ၁ရက်တွင် အစွဲရေးစစ်ဘက်က ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ အစွဲရေးတပ်ဖွဲ့များသည် ဂါဇာကမ်းခြေအရှေ့ရှိ အကြီးဆုံးဆေးဘက်ဆိုင်ရာ စင်တာကို ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာ ဝင်ရောက်စီးနင်းမှုကို အဆုံးသတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂါဇာကမ်းခြေအရှေ့ပိုင်းတွင် တည်ရှိပြီး လူနာထောင်ပေါင်းများစွာနှင့် အိုးအိမ်မဲ့ ပါလက်စတိုင်းတို့၏ ခိုလှုံရာဖြစ်လာသော အဆိုပါ ဆေးရုံကြီးကို ပစ်မှတ်ထားကာ အစွဲရေးတို့က တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

တက်ဒရ်စ်အက်ဟာနွန် ဂီဘရီယက်ဆက် ဝင်ရောက်စီးနင်းမှု စတင်ဖြစ်ပွားပြီးနောက်ပိုင်း အယ်ဂျီပာဆေးရုံ၌ လူနာ ၂၁ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။ ဆေးရုံအနီး တစ်ပိုက်တွင် စစ်ရေးဆောင်ရွက်မှုများ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ဆိုရယ်မီဒီယာ ပလက်ဖောင်းတွင် ၎င်းက ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

ထို့အပြင် ကလေးငယ် လေးဦးနှင့် အရေးကြီး လူနာ ၂၈ ဦးအပါအဝင် လူနာ ၁၀၇ ဦးထက်မနည်းမှာ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပီတီမီနေကြောင်း၊ လိုအပ်သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ မရရှိကြောင်းနှင့် အများစုမှာ ရောဂါပိုးကူးစက်ခံနေရပြီး ရေဓာတ် ခန့်ခြောက်နေကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ



အစွဲရေးတပ်ဖွဲ့များရုပ်သိမ်းလိုက်သည့် ဂါဇာရှိ အယ်ဂျီပာဆေးရုံ၌ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများကို တွေ့ရစဉ်။



စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှု ယခုနှစ်ပထမသုံးလပတ်အတွင်း နှစ်ဆကျော် မြင့်တက်လာ

စင်ကာပူ ဧပြီ ၁
စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ် ပထမ သုံးလပတ် ကာလအတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ဖြစ်ပွား သူ ၅၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး ယမန်နှစ် အလားတူကာလက သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါ ဖြစ်ပွားသူ ၂၃၆၀ ရှိသည့်အတွက် နှစ်ဆကျော် မြင့်တက်လာကြောင်း မတ် ၃၁ ရက်တွင် အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာ အေဂျင်စီ (အင်န်အီးအေ)

၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ ကျွန်းနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ မတ် ၂၅ ရက်အထိ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ခုနစ်ဦးရှိကြောင်း အင်န်အီးအေ၏ ထုတ်ပြန်ချက် တွင် ဖော်ပြထားသည်။ သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားသူ အရေ အတွက်မှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၃၂၀၇၃ ဦးထိရှိပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် တွင် ၉၉၄၉ ဦးသာ ရှိသည့်အတွက်

ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကျဆင်းလာ ကြောင်း သိရသည်။ အင်န်အီးအေသည် ဖြင့် ပေါက်ပွားမှုများအတွက် တားဆီး ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါ တိုက်ဖျက်ရန် ပူးပေါင်းပါဝင်ရေးအတွက်လည်း ပြည်သူများအား တောင်းဆိုထား သည်။

ဆင်ဟွာ

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ပထမသုံးလအတွင်း ပင်လယ်စာတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ နှစ်ဘီလီယံရရှိ

ဟန့်ရှင်း ဧပြီ ၁
ပီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ယခုနှစ် ပထမသုံးလအတွင်း ပင်လယ်စာထုတ်ကုန်များတင်ပို့ခြင်းမှ အမေရိကန် ဒေါ်လာ နှစ်ဘီလီယံနီးပါးရရှိကြောင်း ပီယက်နမ် ပင်လယ်စာတင်ပို့သူများနှင့် ထုတ်လုပ်သူများ အသင်းကို ကိုးကားပြီး ပီယက်နမ်သတင်းအေဂျင်စီ က ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဇန်နဝါရီလမှ မတ်လအတွင်း ပစ္စနိဆိတ် တင်ပို့ခြင်းမှရရှိသည့် ဝင်ငွေမှာ ဒေါ်လာ သန်း ၆၉၀ ကျော်ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပြီး ယင်းပမာဏမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၂၄ ရာခိုင်နှုန်းကျော် တိုးလာ ကြောင်း၊ Tra c:တင်ပို့မှု၏ဝင်ငွေမှာ ဒေါ်လာ ၄၂၄ သန်းနီးပါးရှိပြီး တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၀ ဒသမ ၄

ရာခိုင်နှုန်းတိုးလာကြောင်းနှင့် တူနာငါးတင်ပို့မှု၏ ဝင်ငွေမှာ ဒေါ်လာ သန်း ၂၂၀ ကျော်ရှိသဖြင့် တစ်နှစ် ထက်တစ်နှစ် ၂၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းတိုးလာကြောင်း အဆိုပါအသင်းက ပြောကြားသည်။ အမေရိကန်၊ ဂျပန်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် ယင်းကာလအတွင်း ပီယက်နမ်ပင်လယ်စာ ထုတ်ကုန်များကို အများ ဆုံးတင်သွင်းသည့်နိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း အသင်း၏ ဆက်သွယ်ရေး ဒါရိုက်တာလီဟန်က ပြောကြား သည်။

ပီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း ပင်လယ်စာတင်ပို့မှုမှာ ဒေါ်လာ ၉ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ ရရှိရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း ဒေသတွင်း မီဒီယာ များက ဖော်ပြထားသည်။

ဆင်ဟွာ



လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်ပျက်စီးနေသည့်တိုက်ကြွေရုံစဉ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ဘက်ပြည်နယ်၌ လေဆင်နှာမောင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ငါးဦးသေဆုံးပြီး ၁၀၀ ကျော် ဒဏ်ရာရရှိ

နယူးဒေလီ ဧပြီ ၁
အိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း အနောက် ဘက်ပြည်နယ်၌ လေဆင် နှာမောင်း တိုက်ခတ်မှုဖြစ်ပွား သဖြင့် ငါးဦးထက်မနည်း သေဆုံး ပြီး အခြား လူ ၁၀၀ ကျော်ဒဏ်ရာ ရရှိကြောင်း အာဏာပိုင်များက ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ပြောကြား သည်။

ဂျယ်ပေဂျီခရိုင်ရှိ နေရာ အများအပြား၌ မတ် ၃၁ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲ ဝန်းကျင်က လေဆင်နှာမောင်း

တိုက်ခတ်ခဲ့ရာ နေအိမ်အများ များကိုလည်း ဘေးကင်းသည် အပြား ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ ရှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ ကြောင်း အနောက်ဘက်ပြည်နယ်၌ ဝန်ကြီးချုပ် မာမာတာ နာမောင်တို့က ပြောကြားသည်။ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံ ခန့်ခွဲရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် အမြန်တုံ့ပြန်ရေး အဖွဲ့များက လေဆင်နှာမောင်း တိုက်ခတ်မှု ကြောင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်သည့် ပြည်သူ

များကိုလည်း ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ ကြောင်း အနောက်ဘက်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မာမာတာ နာမောင်တို့က ပြောကြားသည်။ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်မှု များလည်း တိုက်ခတ်သဖြင့် နေအိမ် ၈၀၀ ပျက်စီးပြီး သစ်ပင် များနှင့် ဓာတ်တိုင်များလည်း လဲကျခဲ့ကြောင်း ဂျယ်ပေဂျီမှ ရရှိသည့် သတင်းများအရ သိရ သည်။

ဆင်ဟွာ

ဂါဇာကမ်းခြေဒေသမှ ကလေးများအတွက် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံက အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်းကျော် လှူဒါန်း

ကိုလံဘို ဧပြီ ၁
သီရိလင်္ကာအစိုးရသည် ဂါဇာ ကမ်းခြေဒေသ၌ ပဋိပက္ခ ကြောင့် ထိခိုက်ခံစားနေရသည့် ကလေးများကို အကူအညီပေးရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်းကို လှူဒါန်းကြောင်း သမ္မတ၏ မီဒီယာညွှန်ကြားမှု (ပီအမ်ဒီ) က ဧပြီ ၁ ရက် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပြောကြားသည်။

သီရိလင်္ကာသမ္မတ ရာဇနေလ် ဝစ်ဒီရီမီဆင်းဟီက သီရိလင်္ကာ နိုင်ငံရှိ ပါလက်စတိုင်းသံအမတ် ဇူဟာအိမ်အိတ်ချီမီဒီအား ချက် လက်မှတ်ပုံစံဖြင့် လှူဒါန်းခဲ့သည် ဟု ပီအမ်ဒီက ပြောကြားသည်။

ဂါဇာ ကမ်းခြေဒေသ၌



ကလေးများကို အကူအညီပေးရန် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစကာ သမ္မတ ဝစ်ဒီရီမီဆင်းဟီက ရန်ပုံ ငွေစတင်ပေးအပ်ခဲ့ရာ ယခုအချိန် အထိ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ ရှမ်း သန်း ၂၀ ကျော် (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၆၆၀၀၀ ခန့်) လက်ခံရရှိ

ပြုဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါရန်ပုံငွေ များကို လာမည့်ရက်များအတွင်း ပါလက်စတိုင်းအစိုးရထံသို့ တရား ဝင်လှူပြောင်းပေးရန် စီစဉ်ထား ကြောင်း ပီအမ်ဒီက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ

ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းနည်းပြသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ပုသိမ် ဧပြီ ၁
ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်း နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း က ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ ရတနာတန်ဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။



၁၇၇၁ ပိုင်းတွင် စာသင်သား ၂၅၀၀၆ ဦးအား ဆရာ ဆရာမ ၁၇၇၁ဦး ကြီးကြပ် ၂၇၇ ဦးတို့က ရက်ပေါင်း ၄၀ ကြာ တစ်နေ့လျှင် မှပေ ၁၉ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ စခန်းအသီးသီးရှိ စာသင်ပိုင်း ၁၂၀ သင်ကြားပို့ချသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သင်ကြားမှု၊ သင်ယူမှုများကိုလည်း စနစ်တကျ မှတ်တမ်းထား ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေး နည်းပြသင်တန်းကို ဧပြီ ၁ ရက် မှ ၃ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ သင်တန်းသား ၁၄၀ ကို သင်ကြား ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းက ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တွင် အခြေခံစာတတ် မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ဧပြီ ၈ရက် မှပေ ၁၉ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ စခန်းအသီးသီးရှိ စာသင်ပိုင်း

ကျောက်ဖြူမြို့၌ ၁၃၈၅ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ကျောက်ဖြူ ဧပြီ ၁
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့၌ ၁၃၈၅ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာ သင်္ကြန်ပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်

ပိုင်းက ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှိ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ကျောက်ဖြူခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေမင်းသူက သင်္ကြန်ပွဲတော်

ရက်များတွင် ဗဟိုမဏ္ဍပ်၌ ယိမ်း အက အလှအဖွဲ့များနှင့် ဖျော်ဖြေ ရေးအစီအစဉ်များဖြင့် ဆင်နွဲသွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေပက်ခံ လာရောက်သူများအား ဌာနဆိုင်ရာ များက စတုဒိသာများဖြင့် ဧည့်ခံ

ကျေးဇူးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အတာသင်္ကြန် ပွဲတော်ကို စည်းကမ်းရှိရှိ မြန်မာ့ရိုးရာ အစဉ်အလာနှင့်အညီ စည်ကား သိုက်မြိုက်ပျော်ရွှင်စွာ ကျင်းပပေး နိုင်ရန်အတွက် ဌာနဆိုင်ရာများ အနေဖြင့် မိမိတို့ ပါဝင်သော ကော်မတီအဖွဲ့အလိုက် ပိုင်းဝန်း ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြစေ လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။



တို့နေ့က မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက မဟာသင်္ကြန် ပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင် ရန်အတွက် ကဏ္ဍအလိုက်ဆောင် ရွက်ရမည့် အခြေအနေများ၊ မိမိတို့ လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လိုအပ် ချက်များကို ဆွေးနွေးအကြံပြု တင်ပြကြောင်း သိရသည်။ တင်ထွန်းဦး၊ ဖြိုးဝေလင်း(ပြန်/ဆက်)

နေပြည်တော်တွင် ဌာနဆိုင်ရာ သင်္ကြန်ယိမ်းအဖွဲ့များ သင်္ကြန်အကအလှများ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရန် ဌာန ဆိုင်ရာများအလိုက် သင်္ကြန်ယိမ်း အဖွဲ့များဖြင့် သင်္ကြန်အကအလှ များ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်နေကြပြီ ဖြစ်သည်။

လာရောက်၍ “ဖွံ့ဖြိုးစေစည် နေပြည်တော် ကောင်စီ” “ပိတောက်လက်ဆောင်” နှင့် “မြို့မြေဝင်ကောင်း” တေးသီချင်း သုံးပုဒ်ဖြင့် ရိုက်ကူးခဲ့ကြပြီး (အောက်ပုံ) မြန်မာ့အသံနှင့်

ရုပ်မြင်သံကြား စံနံရတုပြတိုက် သို့လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု လေ့လာကြသည်။ ထို့ပြင် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်ရုံးမှ ဝန်ထမ်း ၂၀ ပါဝင်သည့် ယိမ်းအဖွဲ့

များသည် ၎င်းတို့၏ ဌာနတွင် သင်္ကြန်တေးသီချင်းဖြင့် အက တိုက်လေ့ကျင့်လျက်ရှိရာ မြန်မာ့ အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ သွား ရောက် သတင်းရယူရိုက်ကူးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင် သံကြားမှလည်း “သိသင်္ကြန် အဆို အက” အစီအစဉ်ကို ယခင်နှစ်များ နည်းတူ တင်ဆက်နိုင်ရေး သင်္ကြန် ယိမ်းအဖွဲ့များဖြင့် ရိုက်ကူးရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် ကောင်စီ ကိုယ်စားပြု သင်္ကြန်ယိမ်း အဖွဲ့များသည် နေပြည်တော် - တပ်ကုန်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားသို့

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၈ ဦး တွေ့ရှိ

(၁-၄-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၄-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၃၁-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာစုစုပေါင်း (၂၈,၂၆၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၂၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၀) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံ ကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများအား သဇင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “အကြမ်းဖက်သမားများကြောင့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့သူများအတွက် နိုင်ငံတော်မှ အထူး အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဧပြီ ၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “အကြမ်းဖက် သမားများကို အလိုမရှိသော ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်လိုသည့် ပြည်သူ များ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၅၉၉၀၉၉၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက် ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နွေကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
နွေကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ မိုးလေဝသနှင့် ဇေယျအညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ဧပြီ ၁ ရက်က ထုတ်ပြန်သော ကြိုတင်သတိပေးနှိုးဆော်ချက်အရ မြန်မာ နိုင်ငံ အရပ်ရပ်တွင် နွေကာလဖြစ်သည့် ဧပြီလနှင့် မေလများအတွင်း နေ့အပူချိန်များ တဖြည်းဖြည်းမြင့်တက်လာရာမှ အပူပိုက် တိုက်ခတ်မှုများဖြစ်ထွန်း၍ မွန်းလွဲ/ညနေပိုင်းတို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး အဆိုပါ မိုးတိမ်တောင်များရွေ့လျားရာ နေရာ တစ်လျှောက်တွင် လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ ထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွခြင်းနှင့် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာခြင်း စသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ် များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်စဉ် မြေပြင်/မြေအောက်လ သည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ မိုင် ၅၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။
အကြံပြုချက်
သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် နွေကာလဖြစ်သည့် ဧပြီလ နှင့် မေလများအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ် များနှင့်ပတ်သက်၍ အထူးဂရုပြုနေထိုင်သွားကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်း လေကြောင်းပျံသန်းရေးနှင့် ရေကြောင်းခရီးစဉ်များ အနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ရန် အသိပေးနှိုးဆော်ထားသည်။
မြန်မာ့အလင်း

အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုလုပ်ငန်းများတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုလုပ်ငန်းများ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်း များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုတစ်ရပ်ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။



တရုတ်နိုင်ငံသား ၃၅၂ ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ ဆက်လက်အရေးယူ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပြည် နှင်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ရာ ၃၀၀ ကို မတ် ၂၉ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ၃၀ ကို မတ် ၃၀ ရက်တွင်လည်း ကောင်း၊ ၂၂ ဦးကို မတ် ၃၁ ရက် တွင်လည်းကောင်း မူဆယ်မြို့ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်

မန့်ဝိန်း ဂိတ်မှတစ်ဆင့် တရုတ် နိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ အမြန်ဆုံး ပြည်နှင် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့အနေ ဖြင့် အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုလုပ်ငန်း များအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်စစ်ဆေး ရှိ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဒေသများတွင်

အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှု လုပ်ငန်း များ၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစား လုပ်ငန်းများ တားဆီးတိုက်ဖျက် ရန်အတွက် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများမှ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်း များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ပြည်တွင်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တောင်ငူမြို့နယ် ဆင်ဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ကိုင်းတက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာမီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူ မြို့နယ် ဆင်ဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စု

ညောင်ကိုင်း တက္ကသိုလ်ကျောင်း ဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်တွင်

ဘက်ထရီမီးချောင်း အားသွင်းရာ မှ အပူလွန်ကပ်ပြီး မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ



မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရာနေရာ သို့ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှု ရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများက မီးသတ်ယာဉ် တစ် စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် နှစ်စီးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုယာဉ် တစ်စီးတို့ဖြင့် ပိုင်းဝန်း မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁၀ နာရီ ၅ မိနစ်ခန့်တွင် မီးငြိမ်း

ရစ်ခန်းတွဲ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တစ် လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိကြောင်းနှင့် မီးလောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူအား တောင်ငူမြို့မ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀၂၄-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	တောင်ငူ	တနင်္သာရီ	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	မင်္ဂလာ	ကလေး	မင်္ဂလာတိုင်	လှိုင်	မောင်တော်	ရန်ကင်း	တောင်	ရန်ကင်း
92 Ron	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅	၂၆၆၅
95 Ron	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅	၂၇၀၅
HSD (500 ppm)	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅
HSD (50 ppm)	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅
HSD (10 ppm)	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅	၂၆၀၅

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၆၆၅	၂၇၅၅
95 Ron	၂၇၀၅	၂၈၇၅
HSD (500 ppm)	၂၆၀၅	၂၇၅၅
HSD (50 ppm)	၂၆၀၅	၂၇၀၅
HSD (10 ppm)	၂၆၀၅	၂၇၀၅

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရအောင် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်-

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇

၀၆၇- ၄၁၁၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၃၆၂၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ရဟန်းသံဃာ နှစ်ပါးအား အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြကာ ဒလန်ဟုစွပ်စွဲ၍ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁
NUG CRPH အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ သွေးထိုးမြောက်ပင့်ပေး မှုများကြောင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများသည် ဒေသ အချို့၌ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ နှင့် အေးချမ်းစွာနေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူအချို့အား အကြောင်းပြ ချက်အမျိုးမျိုးဖြင့် မြိမ်းခြောက်၊ သတ်ဖြတ်၊ လူယက်မှုများ ကျူးလွန် လျက်ရှိသည့်အပြင် ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာဖြစ်သော သံဃာတော် များကိုပါ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်သည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ကျူးလွန်လျက်ရှိကြသည်။

ထိုသို့ အကြမ်းဖက်မှုများလုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ မတ် ၂၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခန့်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် မြိုက် ကျေးရွာရှိ ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ သီတင်းသုံးနေသည့် ကျောင်းထိုင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဣန္ဒြေ သက်တော် (၄၇)နှစ်၊ ဝါတော် (၂၅)ဝါအား PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက ဒလန်ဟုစွပ်စွဲကာ ဘေးဖြင့် ရက်စက်စွာ ထိုးခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ခန္ဓာကိုယ်အပေါ်ပိုင်း ပြတ်ရဲထွေးသွင်းဒဏ်ရာများဖြင့် ပျံလွန်တော်မူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ မတ် ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်တွင် နတ်မောက် မြို့နယ် မြင်းတဲကြီးကျေးရွာအနီးရှိ မှန်ခြေရင်းတောင်တောရ ကျောင်း၌ တစ်ပါးတည်း သီတင်းသုံးနေထိုင်သည့် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာစာရ သက်တော် (၅၅)နှစ်၊ ဝါတော် (၁၀)ဝါအား PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး မြင်းတဲကြီးကျေးရွာအနီး လမ်းမပါ၌ တစ်မတော်ယူနီဖောင်းအင်္ကျီ နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ ယူနီဖောင်းဘောင်းဘီတို့အား ဝတ်ဆင်စေကာ ဦးခေါင်းအား သေနတ်ဖြင့် ရက်စက်စွာပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့သဖြင့် ပျံလွန်တော်မူခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ၎င်းတို့အပေါ် လိုလား ထောက်ခံခြင်းမရှိသော အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကိုသာမက ကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာဖြစ်သော ရဟန်းသံဃာများကိုပါ အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြ စွပ်စွဲ၍ သတ်ဖြတ်ခြင်းများကို ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။ ယခုကဲ့သို့ သံဃာတော်များအား အကြောင်းမဲ့သတ်ဖြတ်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် သမားများအား အမြန်ဆုံး ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းကာ စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောဖုံးမှ

ဗန္ဓကျေးရွာ၊ ကျောက်ဖြူကျေးရွာနှင့် တောင်လယ်ကျေးရွာတို့မှ လူနေအိမ်များ စုစုပေါင်း ၆၈ လုံး အမိုးလန် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ကျေးရွာ များသို့ မြို့နယ်စီအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထိုက်အောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကျေး/အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ကူညီ ထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျောဖုံးမှ

သုံးစီးနှင့် YANG FOND ခြောက်ဘီး ဖော်တော်ယာဉ် သုံးစီးတို့ကို စစ်ဆေးရာဗေရာ ဝင်းဇော်၊ ထက်ဝေမိုး၊ ဇော်လင်းထွန်း၊ ညီလင်းအောင်၊ ဝေယံမြင့်၊ ငြိမ်းချမ်း၊ နန်အောင်၊ သန်ဇော်ဦးနှင့် သောင်းဟန်ငြိမ်းတို့ ကိုးဦးကို ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း AMMONIUM NITRATE ၃၆ ဒဿ ၈၂ တန်နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ကွင်းဆက် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ များအား ဆက်လက်စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောဖုံးမှ

အနီးကပ် ဖိအားပေးလျက်ရှိသည့် နာမည်ကြီး ဘာစီလိုနာအသင်းကို ရှစ်မှတ်အထိ ဖြတ်ထားနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားပိုင်နယ် ပထမအကျဉ်းအဖြစ် ဧပြီ ၉ ရက် တွင် ပရီမီယာလိဂ် နာမည်ကြီး မန်စီးစီးအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွား ရမည် ဖြစ်သည်။

ဘီလီဘာအိုအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်တွင် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် လာလီဂါတွင် ရှုံးခဲ့ခြင်းကြောင့် ခြောက်ပွဲအထိ ရှိလာပြီဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်အတွက် လက်ကျန်ပွဲစဉ်များတွင် မဖြစ် မနေ ရလဒ်ကောင်းရရှိရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရတော့မည် ဖြစ်သည်။ အောင်ဇော်

တာဝန်သိခရီးသွားဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေး

မွေးကြူကြူ (ဘားအံမြေ)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့်အကြောင်း မျှဝေဖော်ပြလိုပါသည်။ “တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ခြင်း”နှင့် “နိုင်ငံခြားသားကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို မည်ကဲ့သို့ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ကူညီသလဲ” ဟူသည့် အချက်နှစ်ချက်အပေါ်အခြေခံ၍ ရေးသားတင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အတူ ဒေသခံများအပေါ် လေးစားကူညီမှုကို ပြသရာလည်း ရောက်ပါသည်။

ထို့အပြင် တာဝန်သိခရီးသွားများ ရှောင်ကြဉ်ရမည့် အချက်များဖြစ်သည့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အခြေခံများနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော လူ့အများ၏ အရှေ့တွင် အပြန်အလှန်အားဖြင့် ချစ်ခင်ဖွယ်ကဲ့၊ နှမ်းရှုပ်မှုကိုပြသခြင်း၊ တန်ဖိုးထားသည့် ဦးခေါင်းကို ခြေ၊ လက်တို့နှင့် ပုတ်ခတ်ထိထွေ ဆက်ဆံခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် အဆောက်အအုံများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရတပ်ဖွဲ့များ (Tourism Police) ရှောင်တခင်စစ်ဆေးနေမှုများ (သို့မဟုတ်) ကန့်သတ်ထားမြစ် ဧရိယာနေရာများကို ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းတင် ရိုက်ကူးခြင်းတို့ကို (အထူး) ရှောင်ကြဉ်ရပါမည်။

တာဝန်သိစိတ်ဖြင့် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာလည်ပတ်

ခရီးစဉ်များကို လည်ပတ်ရာတွင် E-Bike (သို့မဟုတ်) စက်ဘီး၊ အငှားယာဉ်များ အစရှိသည့် ဒေသခံတို့၏ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များကို အသုံးပြု၍ ကူညီအားပေးခြင်း၊ ဒေသခံဧည့်လမ်းညွှန်များ၏ ဝန်ဆောင်မှုဖြင့် ခရီးသွားခြင်း၊ ဒေသခံလက်မှတ်အနုပညာများကိုလည်း အမှတ်တရလက်ဆောင်အဖြစ် ဝယ်ယူအားပေးခြင်း၊ ဒေသထွက်အစားအစာနှင့် သစ်သီးများကို သင့်တင့်မျှတသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူသုံးဆောင်အားပေးခြင်းနှင့် ခရီးစဉ်အတွင်း အမှိုက်များကို စနစ်တကျ စုနစ်ခြင်းတို့ဖြင့် မိမိအလိုရှိရာသို့ တာဝန်သိစိတ်ဖြင့် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ လည်ပတ်နိုင်ပါသည်။

ဤကဲ့သို့ ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားများနှင့် ပြည်တွင်းခရီးသွားများက တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဖော်ဆောင်ပြီး လည်ပတ်မှသာ ဒေသတွင်း မီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီခြင်းနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်သိမ်းခြိမ်းမှု ရှောင်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော၊ တာဝန်ယူမှုရှိသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး ခရီးသွားနှင့်ဒေသခံတို့ အပြန်အလှန်အပြုသဘောဆောင်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ထွန်းလာမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို

ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက် ဆောင်ရွက်နေမှုများ

ဒုတိယအချက်ဖြစ်သော နိုင်ငံခြားသားကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများကို ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ဆောင်ရွက်နေမှုများအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားသားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ဝန်ကြီးဌာန၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ပြောင်းလဲလာသော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားကိစ္စကပ်ရောင်း၊ ဖြေလျှော့မှု အခြေအနေများနည်းတူ နိုင်ငံခြားသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အဆက်မပြတ်လာရောက်လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလမှစ၍ လေကြောင်းလိုင်းများ စတင်ပျံသန်းပြေးဆွဲစေခြင်း၊ ခရီးသွားဈေးကွက် ဖြင့်တင်ရေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ချက်အနေဖြင့် အာဆီယံဒေသအတွင်း တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်း၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ပလက်ဖောင်းများမှ ဆွဲဆောင်မှုရှိသော ခရီးစဉ်ဒေသများအား ရိုက်ကူးတင်ဆက်ကြော်ငြာခြင်း၊ ခရီးသွားဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ၊ ပြည်ပနှင့် ပြည်တွင်းခရီးသွား စစ်တမ်းများ ကောက်ခံ၍ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း၊ ခရီးသွားစည်းမျဉ်းများ၊ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုံခြုံရေးရတပ်ဖွဲ့၏ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်မျက်နှာပုံ။

❁ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများသည် အထွတ်အမြတ်ထားရာနေရာများဖြစ်သည့် စေတီပုထိုးများ၊ ရှေးဟောင်းဘုရားများ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများကို မဝင်မီ ဖိနပ်ချွတ်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီသောဝတ်စားဆင်ယင်မှုများဖြင့် အဆောက်အအုံများပေါ်သို့ လည်ပတ်ခြင်း၊ ဖျော်ဖြေမှုတစ်ခုအနေဖြင့် ရှားပါးတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ အသုံးပြုခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ ရှားပါးလိပ်ပြာ၊ သစ်ခွနှင့်သစ်ပင်ပန်းမန်များ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ခြင်း မဖြစ်ရလေအောင် ခရီးသွားအပန်းဖြေခြင်းဖြင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်များ အလွန်အကျွတ်ယူသုံးစွဲမှုမပြုဘဲ တာဝန်ယူမှုရှိသော ခရီးသွားခြင်းနှင့်အတူ ဒေသခံများအပေါ် လေးစားကူညီမှုကို ပြသရာလည်း ရောက်ပါသည်။

ထို့အပြင် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများသည် အထွတ်အမြတ်ထားရာနေရာများဖြစ်သည့် စေတီပုထိုးများ၊ ရှေးဟောင်းဘုရားများ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများကို မဝင်မီ ဖိနပ်ချွတ်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီသောဝတ်စားဆင်ယင်မှုများဖြင့် အဆောက်အအုံများပေါ်သို့ လည်ပတ်ခြင်း၊ ဖျော်ဖြေမှုတစ်ခု

အနေဖြင့် ရှားပါးတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ အသုံးပြုခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ ရှားပါးလိပ်ပြာ၊ သစ်ခွနှင့် သစ်ပင်ပန်းမန်များ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ခြင်း မဖြစ်ရလေအောင် ခရီးသွားအပန်းဖြေခြင်းဖြင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်များ အလွန်အကျွတ်ယူသုံးစွဲမှုမပြုဘဲ တာဝန်ယူမှုရှိသော ခရီးသွားခြင်းနှင့်

တာဝန်သိခရီးသွား ဆိုသည်မှာ ပထမအချက်အနေဖြင့် တာဝန်သိခရီးသွားဆိုသည်မှာ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်စဉ်တွင် ခရီးစဉ်ဒေသ၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို လေးစားလိုက်နာခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အရင်းအမြစ်များကို ထိခိုက်သိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများကို အပြုသဘောဆောင်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ရရှိဖြစ်ပေါ်စေပြီး ခရီးသွားနှင့် ဒေသခံတို့အကြား နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးရှိစေရန် ဖန်တီးပေးသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာရွေးချယ်မှုဟု အဓိပ္ပာယ်ရပါသည်။

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်းမူဝါဒကို (၂၀၁၂) ခုနှစ်က ရေးဆွဲခဲ့ပြီး ရည်ရွယ်ချက်များချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဦးစားပေးအဆင့်များ သတ်မှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များအနက် ပထမအဆင့် ဦးစားပေးဖြစ်သည့် “နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်း လိုက်နာရန်နှင့် ရှောင်ကြဉ်ရန် အချက်အား ထုတ်ပြန်ပေးရန်” ဟူ၍ သတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွားများအတွက်သာမက နိုင်ငံခြားသားကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများအတွက်ပါ ဝေးအန္တရာယ်ကင်းကင်းဖြင့် လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာလည်ပတ်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိပါသည်။

ဆောင်ရွက်/ရှောင်ရန်အချက်များ

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာလှည့်နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည်များနှင့် ပြည်တွင်း ဒေသခံများအကြား ဟန့်ချက်ညီညီ ယဉ်ကျေးမှုများ ဖလှယ်ရာတွင် တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြစ်သော ဆောင်ရွက်/ရှောင်ရန်အချက်များကို သတ်မှတ်ထားရှိပါသည်။ အဓိကအနေဖြင့် ဒေသတွင်းဓလေ့ထုံးတမ်းများလေးစားလိုက်နာရန်၊ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့စွာဝတ်စားဆင်ယင်တတ်စေရန် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သော <https://tourism.gov.mm> တွင် အထူးတိုက်တွန်းထားပါသည်။



ပုဂံဒေသသို့လာရောက်သည့် နိုင်ငံခြားသားများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးနေသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုံခြုံရေးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များ။

ပဲခူးမြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ခရိုင်အဆင့် နည်းပြဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်

ပဲခူး ဧပြီ ၁
 ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရေးအတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ခရိုင်အဆင့် နည်းပြဆင့်ပွားသင်တန်းကို ပဲခူးမြို့၊ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း သိရိပညာခန်းမ၌ ဧပြီ ၁ ရက်က ဖွင့်လှစ်သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးမျိုးအောင်က အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် အခြေခံ

ပညာရေးအဆင့်များကို ဆုံးခန်းတိုင် မသင်ကြားခဲ့သူများအား ထိုပညာရေးအဆင့် ပြီးမြောက်စေရန်နှင့် ကျောင်းပြင်ပမှ ပညာသင်ကြားလိုသူများ ဆက်လက်သင်ကြားနိုင်ရန်လည်းကောင်း၊ ပညာသင်ယူမှု မပြီးဆုံးမီ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပညာသင်ယူမှု ရပ်တန့်ခဲ့ရသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သင့်လျော်သည့် ပညာသင်ယူခွင့် တစ်ခုခု ပြန်လည်ရရှိစေရန်နှင့် ငယ်စဉ်က မူလတန်းပညာကို ပြီးဆုံးအောင်မသင်ကြား ခဲ့ရသူများ၊ ကျောင်းမနေခဲ့ရသူများ

သန်းခေါင်စာရင်းအရ စာမတတ်သူ ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ပြီး နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုဘဝ ဖြင့်မားလာစေရန်၊ နိုင်ငံသားကောင်းများ၏ အခြေခံအလေ့အကျင့်များ ပိုမိုရရှိလာစေရန် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအတွက် ပညာရယူရန် ကိုရိယာတစ်ခု ဖြစ်သည့် အရေး၊ အဖတ်၊ အတွက် အခြေပြု တတ်မြောက်သွားအောင် သင်ကြားပေးကြစေလိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။(ယာဝု)



အဆိုပါ သင်တန်းတွင် ပဲခူးခရိုင် ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ပို့ချမည့် အတွင်း မြို့နယ်များမှ သင်တန်းသား ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းသူ ၃၁၃ ဦး တက်ရောက်ပြီး သက်ကြီးကြိုင် (ပြန်/ဆက်)

တံတားဦးမြို့၌ မီးငြိမ်းသတ်နည်းသရုပ်ပြလေ့ကျင့်

တံတားဦး ဧပြီ ၁
 တံတားဦးမြို့နယ်အတွင်း မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပူးပေါင်းပြီး မီးငြိမ်းသတ်နည်း လက်တွေ့သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်ခြင်းကို တံတားဦးမြို့ ရဲစခန်း၌ ဧပြီ ၁ ရက်က ဆောင်ရွက်ရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးထွန်းထွန်းနိုင်က လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်နည်း သရုပ်ပြဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူအောင်က မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား အသိပညာပေးဟောပြောသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းကို လက်တွေ့သရုပ်ပြကြပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်



များက လက်တွေ့ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းကို လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူး၊ မြို့မရဲစခန်း၊ ဝန်ထမ်းလိုင်းခန်းများ၌ ထားရှိရမည့် မီးသတ်ဆေးဘူး၊ မီးချိတ်၊ မီးဂရပ်၊ သံပုံး၊ ရေပုံးများ ထားရှိမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ရဲတပ်(ပြန်/ဆက်)

ကျမင်းမြို့၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ဆောင်ရွက်ပေး

ဝါးခယ်မ ဧပြီ ၁
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ် ကျမင်းမြို့ အတွက်လူဦးရေစာရင်းစာတမ်းအခြေခံစာရင်းစာတမ်း ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ပထမအကြိမ် လာရောက်ကြသည့် ကျမင်းမြို့ပေါ်နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများအနေဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်၊ e-ID စနစ်အတွက် ကိုယ်ရေးအချက်အလက် ကောက်ယူခြင်းတို့ကို အခက်အခဲမရှိ ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ပန်းခင်းစိစစ်ချက်အဆင့်(၃)ဖြင့် ကျမင်းမြို့ စိနစ်ရတုသာသနာဗိမာန်၌ အခြေပြု၍ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ကို မတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝါးခယ်မမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးဦးကျော်စိုးနှင့် ဝန်ထမ်းများက မတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၈ ရက်အတွင်း ပြည်သူများအား အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ဆောင်ရွက်ပေးရာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ၆၉၀၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း ၇၆ ခုနှင့် Biometric မှတ်တမ်းရိုက်ကူးသူ စုစုပေါင်း ၂၉၂၆ ဦး ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းထက်လင်း(ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးချမ်းငြိမ်းသူနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဧပြီ ၁ ရက်က အမှတ် (၂) ရပ်ကွက် မြို့မဈေး၌ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် စိစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းလက်တွေ့သရုပ်ပြခြင်းများ ဆောင်ရွက်စဉ်။ မောင်မွှေး

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ
 မြန်မာနိုင်ငံသို့ ခရီးသွားများ ဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက် ဖြစ်သော ပြည်ဝင်ခွင့်စီစာ (အမျိုးအစား)များ၊ တရားဝင်နိုင်ငံကူးလက်မှတ်၊ အွန်လိုင်း e-Visa ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းဆိုင်ရာ အထောက်အထား (PCR) စမ်းသပ်မှု ရလဒ်များစသည်ဖြင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာအခြေအနေနှင့် ကပ်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်သည့် ခရီးသွားအကြံပေးချက်များကို နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားများ နားလည်သိရှိစေရန် စဉ်ဆက်မပြတ် လွှင့်တင်ကြေညာပေးလျက်ရှိပါသည်။

အလားတူပင် နိုင်ငံခြားသားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီကလည်း "မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးစဉ်ဒေသများသို့ လှည့်လည်သွားလာရန် သတ်မှတ်ထားသော ဒေသများနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ သိရှိစေရေးအတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပတွင် အသိပညာပေးခြင်း" ဟူ၍ လုပ်ငန်းတာဝန်ချမှတ်ထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားသား ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် ရှုထောင့်ပေါင်းစုံမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားသည်မှာ မျက်မြင်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လည်း နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားများနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းတာဝန် အများအပြားရှိသည့်အနက် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် လူတစ်ဦးချင်း ဝင်ရောက်မှု၊ နေထိုင်မှုနှင့် ထွက်ခွာမှုများကို စီမံ

ခန့်ခွဲရန် အဓိကဦးစားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အပြင် လေဆိပ်များ၊ နယ်စပ်ဂိတ်များ၊ ကုန်းလမ်း ဖြတ်ကျော်မှုများနှင့် ဆိပ်ကမ်းများ အပါအဝင် ဝင်ပေါက်ဂိတ်များတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး စည်းမျဉ်းများနှင့် ကိုက်ညီကြောင်း သေချာစေရန် ခရီးသွားစာရွက်စာတမ်းများ၊ ဗီဇာများကို စနစ်တကျ စိစစ်မှတ်တမ်းတင်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်တစ်ဦးသည် ကနဦးခွင့်ပြုထားသည့် ကာလထက် ကျော်လွန်နေထိုင်လိုပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဗီဇာသက်တမ်းတိုးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

စည်းမျဉ်းများကို သိရှိနားလည်ပြီး လိုက်နာရန် ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချောမွေ့စွာ တရားဝင်လာရောက်လည်ပတ်နိုင်စေရန် စီစဉ်လိုအပ်ချက်များနှင့် ပြည်ဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးစည်းမျဉ်းများကို သိရှိနားလည်ပြီး လိုက်နာရန်မှာ အရေးကြီးကြောင်း၊ ခရီးသွားများအနေဖြင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်သော နောက်ဆုံး (Update)အချက်အလက်များအတွက် အနီးဆုံး မြန်မာသံရုံး (သို့မဟုတ်) ကောင်စစ်ဝန်ရုံးတို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန် ကြီးကြပ်တိုက်တွန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း မြန်မာနိုင်ငံကို လာရောက်လည်ပတ်သော ခရီးသွားဧည့်သည်များ ဘေးကင်းလုံခြုံစေရေးနှင့် စိတ်ချမ်း

မြေစွာလည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပြီး အဓိကတာဝန်(၆)ရပ်ကို အောက်ပါအတိုင်း ချမှတ်ကာ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်-

- ၁။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ၏ အကျိုးစီးပွား လုံခြုံရေးအတွက် စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း၊
- ၂။ ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှုများတွင် အနှောင့်အယှက်ကင်းကင်းဖြင့် အဆင်ပြေချောမွေ့မှု ရရှိစေရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- ၃။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်စဉ် ကြုံတွေ့ရသောပြဿနာရပ်များကို ကူညီဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- ၄။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ၏ လုံခြုံရေးအတွက် ဟိုတယ်၊ မိုတယ်စသည့် တည်းခိုနေရာများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအကျင့်စီစဉ်မှုများကို စိစစ်ကြပ်မတ်ခြင်း၊
- ၅။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များနှင့် ပတ်သက်သည့် အမှုအခင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဒေသရဲတပ်ဖွဲ့သို့တင်ပြ၍ တရားရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံးများသို့ အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း၊
- ၆။ အကြမ်းသွင်းများအပေါ် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြပ်ထုတ်သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Child Sex Tourism)နှင့် အခြားသော (Sex Tourism)များ မဖြစ်ပေါ်စေရေး တားဆီး ကာကွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

ယခုဆိုလျှင် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည်များသည် ၎င်းတို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို

လာရောက်လည်ပတ်ရာတွင် ခရီးစဉ်သက်သက် လာရောက်လည်ပတ်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ယှဉ်ကျေးမှုလှလှခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့သော အပြုံးနှင့် စွဲစွဲဖွယ်ခရီးစဉ်များကို လက်တွေ့ခံစားခြင်းဖြင့် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် တွေ့ကြုံခဲ့သော ဒေသခံလူထု အသိုင်းအဝိုင်း၏ ပွင့်လင်းရိုးသားကြင်နာမှုအတွေ့အကြုံကို ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ဆိုရှယ်မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် You Tuber များက ပြန်လည်မျှဝေပုံပိုးကူညီပေးနေသည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားတိုးတက်လာတော့မည် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ခံခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် တစ်ဖက်မှ တစ်ဖက်မှ အတိအကျ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆက်စပ် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ အရှိန်အဟုန် မပျက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေသောကြောင့် အနာဂတ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးစဉ်ဒေသများသည် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားတိုးတက်လာတော့မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ အများအပြား ဝင်ရောက်လာပါက ဝန်ဆောင်မှုကောင်းများပေးနိုင်ရေး၊ ဘာသာစကား အခက်အခဲများ မရှိစေရေး၊ ရေညီတည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးရေး အခန်းစဉ်ဒေသများ ဖြစ်စေရေး၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ယခုကတည်းက ပင် ကြိုးပမ်းလေ့ကျင့် ပြင်ဆင်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းရေးသား တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

သိပ္ပံအသိပညာပေးလှုပ်ရှားမှုနှင့် သိပ္ပံဆရာများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁ တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်စာသင်ကျောင်း များတွင် သိပ္ပံအသိပညာပေးလှုပ်ရှားမှု နှင့် တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်နန်းတော် ဂိတ်မူလတန်းကျောင်း သိပ္ပံဆရာ ဆရာမများ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း အခမ်းအနားကို မတ် ၂၆ ရက်က ရွှေလီမြို့၌ ကျင်းပ သည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ တရုတ်- မြန်မာ လူငယ်များ၊ သိပ္ပံဆရာ ဆရာမ များ၊ သိပ္ပံပညာရှင်အဖွဲ့များဖြင့် လူဦး ရေ ၂၅၀၀ ခန့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း တရုတ်သံရုံးက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဆရာ ဆရာမ များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များသည် စာသင်ကျောင်း အသိပညာ ပေးအဖြစ် မိုးလေဝသခန်း လက်တွေ့ ဖော်ဆောင်ခြင်းလှုပ်ရှားမှုနှင့် မိုးလေ ဝသ သိပ္ပံအသိပညာပေး ကြေညာချက် များ၊ သိပ္ပံပစ္စည်းကိရိယာ အမျိုးမျိုး ဖြာမှုများ၊ သိပ္ပံပညာပေးစာအုပ်ပြခန်း၊ မီးအားလုံခြုံမှု စက်ပစ္စည်းပြသမှု၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး စသည့်ပြခန်းများ၊ မူးယစ် ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ခုခံအား ကျဆင်းမှုရောဂါ ကာကွယ်ရေး၊ အရေး ပေါ်တုံ့ပြန်မှုနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျှော့ချရေး သိပ္ပံပညာပေးပြခန်း စသည့်လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခေတ်ပုံ - တရုတ်သံရုံး



နတ်သစ်မင်္ဂလာ မဟာသင်္ကြန်
 ရော့ခ်စာပေပျော်ဖြူ (ပွဲစဉ်-၂)
မြန်မာ့အလင်းလော့ခ်

FRIDAY NIGHT Live Show

ရန်အောင်၊ ခိုးယံစုန်၊ မင်းထက်၊ ချမ်းဟိန်ဆင်ထွန်း၊ ငြိည့်မြ၊ အောင်
 ဆုပန်ထွာ၊ ဝိုးနုနုကျော်၊ အိမ်သိလှိုင်၊ ခိုင်သလင်းဦး၊ မြန်မာ

၅-၄-၂၀၂၄ (သောကြာနေ့)
 ၁၂ (၉) နာရီခန့်

LIVE ON MRTV HD

လယ်ဝေးမြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန ဆိုင်းဘုတ်အသစ်တင်အခမ်းအနားကျင်းပ



လယ်ဝေး ဧပြီ ၁ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကြေးတိုင်နှင့် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန လယ်ဝေးမြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန၌ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက ဆိုင်းဘုတ် အသစ်တင်အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာလယ်ဝေးမြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန ဆိုင်းဘုတ် ကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဆောင်က ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ မြို့နယ်မြေစာရင်း ဦးစီးဌာနမှူး ဦးတင့်ခိုင်တို့က ဆိုင်းဘုတ်ကို အမွှေးနံ့သာရည်ပန်းဖျန်းပေးကြသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ဖိတ်ခေါ်ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၁ ဒေသကြီး တာမေမြို့နယ် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန မဟာသင်္ကြန် စက်မှု(၄)လမ်းရှိ ACE Badminton Club ၌ အတွက် ရည်ရွယ်၍ ACE Badminton Tournament 2024 ဖိတ်ခေါ်ကြက်တောင် အားကစား ဗိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲ များကို မတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း

ကျင်းပသည်။ ဗိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲများတွင် အသက် ၁၇ နှစ်၊ အသက် ၁၉ နှစ် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦးချင်း၊ အမျိုးသား + အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွဲ၊ ၁၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး တာမေမြို့နယ် မဟာသင်္ကြန် စက်မှု(၄)လမ်းရှိ ACE Badminton Club ၌ အတွက် ရည်ရွယ်၍ ACE Badminton Tournament 2024 ဖိတ်ခေါ်ကြက်တောင် အားကစား ဗိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲ များကို မတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး တာမေမြို့နယ် မဟာသင်္ကြန် စက်မှု(၄)လမ်းရှိ ACE Badminton Club ၌ အတွက် ရည်ရွယ်၍ ACE Badminton Tournament 2024 ဖိတ်ခေါ်ကြက်တောင် အားကစား ဗိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲ များကို မတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး တာမေမြို့နယ် မဟာသင်္ကြန် စက်မှု(၄)လမ်းရှိ ACE Badminton Club ၌ အတွက် ရည်ရွယ်၍ ACE Badminton Tournament 2024 ဖိတ်ခေါ်ကြက်တောင် အားကစား ဗိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲ များကို မတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 စာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
 သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
 စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
 ဘာသာပြန် - မြူးစန္ဒီနွေ၊ တင်လင်းအောင်
 စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ စင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်နီထက်စော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
 သတင်းထောက်များ - ဇော်ပိုင်းအောင်၊ ဝေလူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
 အကြီးတန်း - တင်စိုး
 သတင်းထောက် - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့၊ အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့၊ စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
 အိမ်ထောင်ရေးနှင့် အဖွဲ့လိုင်း - သက်လှိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့၊ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
 www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ မက်စ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်မှူးခုံ-အမှတ်(၇၃) နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ် (၂) ရပ်ကွက်၊ ဝေလူနွယ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဒေသစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ မြေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ အခြား ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၅၆။

MYANMAR Digital News

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၁ - ၄ - ၂၀၂၄

စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၄၀၀ ကျပ် ၂၄၅၀ ကျပ်
ပရီဗီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၄၄၅ ကျပ် ၂၄၉၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၂၄၉၅ ကျပ် ၂၅၄၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၅၁၅ ကျပ် ၂၅၆၅ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ဖယုယသည်)

ဘုံပိုင် ခေါင်းမှ ရေစက် ကျမနေ စေရန် ကျပ် အောင် ပိတ်ပါ။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ညိညိ - စုစည်းသည်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၄၀၀	၈၄၀၀	၃၄၈	၂၉၂၂၀၀
MTSH	၂၈၅၀	၂၈၀၀	၂၇၈၀	၇၉၄၉၅၀၀
MCB	၇၈၀၀	၇၈၀၀	၁၁	၈၅၈၀၀
FPB	၁၄၅၀	၁၅၀၀	၂၀၅၅၆	၂၉၈၀၇၀၀
TMH	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၁၆	၄၀၀၀၀
EFR	၁၇၀၀	၁၇၀၀	၁၁၀	၁၈၇၀၀၀
AHPC	၄၇၀၀	၄၆၀၀	၁၀	၄၆၁၀၀
MAEPC	၁၈၀၀	၁၈၀၀	၃၉၄၁	၇၀၉၃၈၀၀

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

(၆၁) ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့

အောင်ဘာလေသိန်းဆု ထိပေါက်စဉ်အား www.ird.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၅၀၀၀) ဆု ၈ - ၁၆၁၈၈၈ ကံထူးရှင်(၁)ဦး	အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၂၀၀၀) ဆု ၉ - ၇၇၂၇၂၂ ကံထူးရှင်(၁)ဦး	အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) ဆု ၉ - ၃၇၅၅၉၄ ကံထူးရှင်(၁)ဦး
---	---	---

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ ၉ - ၂၇၅၃၉၆ ၉ - ၄၉၄၂၁၈ ၀ - ၂၈၁၀၄၁ ၉ - ၈၀၁၀၇၈ ကံထူးရှင်(၄)ဦး	ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ ၉ - ၃၂၅၂၇၃ ၀ - ၅၅၀၆၈၄ ၅ - ၄၃၄၀၉၅ ၈ - ၆၆၂၉၆၂ ၈ - ၄၆၄၅၃၇ ၈ - ၉၀၆၂၀၆ ၅ - ၅၄၅၈၅၆ ကံထူးရှင်(၇)ဦး	ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ ၀ - ၁၇၇၃၂၃ ၅ - ၅၁၂၄၅၆ ၈ - ၈၄၄၅၄၀ ၈ - ၂၂၄၉၇၁ ၁ - ၅၁၇၄၉၅ ၀ - ၉၇၁၉၈၆ ၀ - ၃၇၆၆၁၀ ၀ - ၆၁၈၄၇၆ ၈ - ၉၇၃၁၀၉ ကံထူးရှင်(၉)ဦး
--	--	--

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ ၉ - ၁၅၈၆၅၂ ၈ - ၃၉၄၄၆၈ ၈ - ၁၇၉၀၂၉ ၁ - ၄၁၆၆၂၄ ၉ - ၂၁၉၄၀၀ ၀ - ၄၈၆၅၆၆ ၈ - ၂၉၃၉၆၉ ၈ - ၆၄၀၆၄၃ ၅ - ၃၀၈၂၅၂ ၁ - ၆၄၉၈၇၇ ၅ - ၃၃၃၁၀၁ ၈ - ၈၅၀၅၀၃ ကံထူးရှင်(၁၂)ဦး	ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀)ဆုများ ၉ - ၁၉၇၂၆၉ ၀ - ၄၁၇၈၇၈ ၈ - ၅၂၀၆၃၀ ၀ - ၂၃၂၇၅၉ ၁ - ၄၂၉၆၈၂ ၈ - ၆၈၄၇၄၈ ၅ - ၂၅၅၅၃၈ ၅ - ၄၃၄၂၉၉ ၁ - ၆၉၅၈၉၄ ၁ - ၃၀၄၃၈၄ ၁ - ၄၇၇၈၅၁ ၀ - ၇၆၅၁၄၄ ၈ - ၃၀၆၅၈၄ ၁ - ၄၉၃၃၆၈ ၅ - ၈၈၇၁၆၇ ၈ - ၃၀၉၈၇၁ ၀ - ၄၉၈၇၂၄ ကံထူးရှင်(၁၇)ဦး	ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ ၈ - ၁၉၇၂၁၂ ၈ - ၇၀၄၄၄၄ ၈ - ၂၄၇၃၄၀ ၉ - ၇၁၆၈၂၂ ၀ - ၂၅၁၃၉၆ ၈ - ၇၃၉၉၆၁ ၈ - ၄၂၈၀၉၈ ၅ - ၇၆၅၁၂၇ ၅ - ၅၆၅၉၀၀ ၅ - ၇၆၇၂၄၉ ၈ - ၆၃၁၂၉၇ ၁ - ၈၂၇၀၀၂ ၁ - ၆၄၆၄၁၉ ၈ - ၉၂၉၂၈၈ ကံထူးရှင်(၁၄)ဦး
---	---	---

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ် ၅ - ၅၀၂၆၀ ၀ - ၅၈၅၇၂ ၁ - ၆၅၅၄၀ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၃)သိန်း ကံထူးရှင်(၂)ဦး	ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ် ၀ - ၂၃၃၇ ၈ - ၃၅၉၃ ၅ - ၇၅၆၀ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၂)သိန်း ကံထူးရှင်(၃)ဦး	ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၈)ယူနစ် ၅ - ၂၃၆ ၈ - ၆၁၃ ၁ - ၈၇၉ ၉ - ၃၂၉ ၈ - ၆၃၈ ၁ - ၉၀၁ ၈ - ၃၈၀ ၁ - ၇၁၅ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲကျပ်(၁)သိန်း ကံထူးရှင်(၆)ဦး
--	---	--

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ(၃)ယူနစ် ၀ - ၂၀ ၅ - ၄၄ ၀ - ၈၃ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၂)လုံး အစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၅)သောင်း ကံထူးရှင်(၂)ဦး	ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သောင်းဆု(၁)ယူနစ် ၈ - ၉ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၁)လုံး အစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သောင်း ကံထူးရှင်(၇)ဦး
--	---

ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေမှ ပြန်လည် ချီးမြှင့်သောဆုမဲများ

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ် (၁၀) သိန်းဆုများ ၀ - ၃၇၁၂၈ ၀ - ၅၄၈၅၇၇ ၈ - ၃၉၁၄၂၂ ၈ - ၈၂၆၇၂၅ ကံထူးရှင်(၄)ဦး	ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ် ၁ - ၂၂၂၅၅ ၀ - ၉၃၃၀၃ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၃)သိန်း ကံထူးရှင်(၂)ဦး
---	---

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ် ၅ - ၁၅၉၃ ၈ - ၄၁၇၆ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၂)သိန်း ကံထူးရှင်(၂)ဦး	ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ် ၀ - ၅၇၁ ၈ - ၅၈၀ အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သိန်း ကံထူးရှင်(၁)ဦး
---	---

၁။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် (၆၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ်အတွက် ဆုမဲ(၁၀၆၁၃၉)ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ကံထူးရှင်(၁၀၆၁၃၉)ဦး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ မရောင်းချ ထိလက်မှတ်များမှ ပေါ်ထွက်လာသော ဆုမဲ စုစုပေါင်းဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေများအပေါ်အစဉ်အဆက် အား ပြန်လည်အစားထိုးဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

၃။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၆၂)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ်အတွက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိမဲ ဖြန့်ဝေရောင်းချပေးမည့် အကွရာများမှာ (က) အကွရာမှ (ဈ) အကွရာထိ အကွရာ (၉)လုံးဖြစ်ပြီး ၎င်းအနက်မှ ၇၅% ဖြစ်သော ထိလက်မှတ်အုပ်စု (၅၅၂၅၇၆)အုပ်စုဖြစ်ပါသည်။

၄။ (၆၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၂၄ - ၂၁ - ၂၄)ရက်နေ့မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို(၁၁ - ၄ - ၂၀၂၄) ရက်နေ့မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆုငွေများကို ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားဝင် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာဖြင့်ဖြစ်စေ နိုင်ငံသားအစစ်စစ်ရောက် မှုရင်းမိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ မှုရင်းမိတ္တူ၊ (၆)လ အတွင်းချိတ်ကုသသည့် လိုင်စင်စာတံပုံ(၃)ပုံ တင်ပြနိုင် လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

(၁ / ၂၀၂၄-၂၀၂၅)

Table with 4 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Hydrochloric Acid, Sulphuric Acid, Resin, Spare Parts for Compressor, and various pumps.

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (၁ / ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်)

Table with 4 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Part for CO2 Compressor, Spare Parts for Boiler Feed Water Pump, and various valves.

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန
နေပြည်တော်- ရေဆင်း

Table with 4 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Cool Storage, Room No.2, and Room No.5.

Table with 4 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Honda Wave-100, Honda Dream-125, and Honda Wave-150.

ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရန်ကုန်မြို့
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

Table with 4 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Generator, Spare Parts for Diesel Engine, and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

Table with 2 columns: Item No., Description, Quantity, and Unit Price. Includes items like Spare Parts for Diesel Engine and various pumps.

မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
ဖုန်း ၀၆၇-၄၁၁၂၀၆

ကညန၊ ပြည်နယ်ရုံး
(ဘားအံမြို့)

ကညန၊ ပြည်နယ်ရုံး
(ဘားအံမြို့)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်လုံးလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထူထပ်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးဖြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာဖြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အမိန့်နာခံမှုရှိခြင်းသည် အလွန်အရေးကြီးသကဲ့သို့ စည်းကမ်းကောင်းမွန်ရန်လည်းလိုအပ် ...

❖ စည်းကမ်းကောင်းမွန်ခြင်းသည်လည်း အမိန့်နာခံမှုရှိခြင်းပင်ဖြစ် ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၆၅) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြု စစ်ရေးပြအခမ်းအနား မိန့်ခွန်းပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဂါဇာ၏အကြီးဆုံးအယ်ရီဟဆေးရုံမှ တပ်ဖွဲ့များ အစွဲရေးရုပ်သိမ်း



နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

နေပြည်တော်တွင် ဌာနဆိုင်ရာ သင်္ကြန်ယိမ်းအဖွဲ့များ သင်္ကြန်အက အလှများ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်လျက်ရှိ



ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၅

အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုလုပ်ငန်းများ တိုက်ပျက်ရေးအတွက် မြန်မာ - တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အဖွဲ့အစည်းများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၅

မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များ အပူရှိန်ပြင်းထန်လွန်ကဲမှုဒဏ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအသိပေးနှိုးဆော်ချက်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၉

မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း AMMONIUM NITRATE ၃၆ ဒဿမ ၈၂ တန် ဖမ်းဆီးရမိ



ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို သိမ်းဆည်းရမိသည့် ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း AMMONIUM NITRATE များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁ ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း AMMONIUM NITRATE ၃၆ ဒဿမ ၈၂ တန် ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၂၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် မိုးညှင်းမြို့နယ် ကြာကြီးကွင်းကျေးရွာအနီးတွင် သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် နန်ရင်းကျေးရွာ ဘေးလမ်းအတိုင်း မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၅ ခု

သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၌ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ် ၆၈ လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံး

သပိတ်ကျင်း ဧပြီ ၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၌ မတ် ၃၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာငါးရွာမှ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုရားစေတီတစ်ဆူနှင့် နေအိမ် ၆၈ လုံး ပျက်စီးခဲ့သည်။ အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကြာညှပ်ကျေးရွာအုပ်စု မြင်သာကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းမှ စေတီထီးတော်ယိုင်ခြင်း၊ (အ.မ.က) ကျောင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ တွင်းငယ်ကျေးရွာအုပ်စု ရေညှာဦးကျေးရွာ၊ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၅



ဘီလ်ဘာအိုကို အနိုင်ယူပြီး အမှတ်ပေးဇယားကို ရှစ်မှတ်ဖြတ် ဦးဆောင်လိုက်သည့် ရိုးရဲမက်ဒရစ်

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ် (၃၀) မှ အမှတ်ပေးဇယား ဦးဆောင်သူ ရိုးရဲမက်ဒရစ်နှင့် ဘီလ်ဘာအိုအသင်း ပွဲစဉ်ကို ဧပြီ ၁ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနှင့် ဖြင့် နှစ်ဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို ဘာနေဗျူးကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပရိသတ် ၇၂၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ပြိုင်ဘက်ဘီလ်ဘာအိုအသင်းသည် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းကို အကောင်းဆုံးတုံ့ပြန်ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အပိုင်အခွင့်အရေးများကို ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ဖြင့် ဖြစ်ခဲ့သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့်အတွက် အမှတ်ပေးဇယား ဒုတိယနေရာမှ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၅